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De gemeente komt naar u toe
de wijken waar inwoners kunnen 
aankloppen voor hulp en advies. 
En  bij stadsdeelkantoor Laak kunt 
u  dit jaar weer terecht voor reis
documenten.

Sinds deze maand rijdt er een 
bus door Den Haag waar u 
terecht kunt met al uw vragen aan 
de gemeente. Zo is de gemeente 
dichtbij in de wijk en makkelijker 
te vinden. 

■ ■  ‘Wees in de wijken welkom bij 
de gemeente,’ zegt wethouder 
Hilbert  Bredemeijer van onder 

andere  dienstverlening daarover. 
Bij de bus kunt u vragen stellen 
over bijvoorbeeld ver gunningen, 
ondersteuning bij zorg en ander 
aanbod van de gemeente. De 
mede werkers helpen u op weg. De 
bus vindt u op de markt in 
Loosduinen  en binnenkort ook 
in  stadsdeel LeidschenveenYpen
burg. In de toekomst zal de bus ook 

op andere plekken in de stad 
komen . ‘Het is persoonlijker en 
laagdrempelig. Je kan hier langs
lopen zonder afspraak,’ zegt mede
werker Robert Talhout Hoornweg. 
‘Inwoners komen soms zelfs terug 
om te vertellen dat ze blij zijn dat 
iets geregeld is. Dat persoonlijke 
contact is toch geweldig!’ 

Er komen meer contactpunten in 

Veilig uitgaan 
met Nachtpact

■  Haagse uitgaansplekken en de 
gemeente hebben afspraken 
gemaakt voor een beter nacht
leven in de stad. In het ‘Haags 
Nachtpact’ staat bijvoorbeeld dat 
de horecaondernemers duidelijke 
huisregels en een duidelijk 
deurbeleid hebben. Voor discrimi
natie en grensoverschrijdend 
gedrag is geen plaats. De onder
nemers laten hun personeel ook 
een training volgen waardoor ze 
goed kunnen deescaleren als het 
uit de hand dreigt te lopen.

Weer zelf met trein, bus  
of tram dankzij OV-coach

training kunt u weer beter 
zelfstandig met het openbaar 
vervoer reizen. Dat geeft niet 
alleen uzelf vrijheid en zelfstandig
heid, maar helpt ook de mensen 
om u heen, zoals mantelzorgers. 
In Den Haag begeleiden twaalf 
coaches van MEE ZHN in opdracht 
van de gemeente komend jaar 
veertig mensen.

■ ■ Kunt u door een beperking 
niet zelfstandig reizen met het 
openbaar vervoer? Dan kunt u nu 
hulp krijgen van een OVcoach. 
Na een intakegesprek krijgt u een 
OVcoach toegewezen. Samen met 
de coach oefent u met reizen in het 
openbaar vervoer. Er is aandacht 
voor onverwachte situaties, 
gebruik van hulpmiddelen zoals 
reisplanners en voor omgaan met 
medereizigers. De begeleiding 
wordt afgestemd op uw eigen 
wensen en behoeften. Na de 

DenHaag.nl 
uitgelicht

Tijdens Koningsdag op 
zaterdag 26 april kunt 

u spullen verkopen op de 
vrijmarkt. 
Er zijn wel een paar regels. 
Zo mag u de dagen van 
tevoren geen plek vrijhouden 
en de weg moet vrij blijven 
voor brandweer, ambulances 
en politie. Alle regels vindt u 
op de website denhaag.nl.

De bus op de markt in Loosduinen. martijn beekman

Meer informatie of aanmelden?
meezhn.nl/meeopweg
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Contact met de gemeente ColofonAfspraak bij de gemeente

Stadsboerderijen Houd de stad schoon en de dieren gezond

‘Onze dieren zijn geen kliko-bak’
Brood, rijst en bananenschillen. 
Bezoekers van stadsboerderijen 
hopen de dieren er een plezier 
mee te doen. Ook in de natuur 
vinden vossen, egels en eenden 
etensresten. Maar ons voedsel 
kan ze ziek maken. Toch iets liefs 
doen op de stadsboerderij? 
Vraag wat wél mag. Zo blijven 
de dieren gezond.

Tip!
Oud brood over? Doe het in de 
broodcontainer of in de container 
voor groente-, fruit- en tuinafval. 
Van oud brood wordt biogas 
gemaakt: groene energie.  
Kijk op de website waar de 
broodcontainers staan. 
Een flink deel van ons afval is 
groente-, fruit- en tuinafval (gft). 
Lees op de website in welke wijken 
gft-afval aan huis wordt op-
gehaald. 

Voederverbod
Om de stad schoon te houden en het wel
zijn van dieren in de stad te verbeteren, 
mag je in Den Haag geen dieren meer 
voeren op straat, in parken, bossen en 
duinen. ‘Het voederverbod is goed voor 
een gezonder eetpatroon voor de dieren 
in onze stad en voorkomt overlast van 
ratten , duiven en meeuwen,’ weten 
Martin  en Hans.

Bakje brokjes
Wil je de dieren op de stadsboerderijen 
toch een plezier doen? Je kunt voor 
50  cent een bakje met gezonde brokjes 
kopen.

Brood en etensresten zijn niet 
geschikt  voor wilde dieren die in 
onze stadsnatuur leven, zoals 
vossen, eenden, ganzen en egels. 

‘Dieren krijgen eigenlijk continu junk
food. Zelfs boterhammen zijn te vet en 
te  zout,’ weet stadsecoloog Martin van 
den Hoorn. 

Ook plastic verpakkingen die in de 
natuur  worden achtergelaten, zijn gevaar
lijk. ‘Dieren kunnen het plastic van  een 
bakje of zak binnenkrijgen of erin verstrikt 
raken. Iedereen kent de McFlurryegel 
nog wel. Deze egel zat met zijn snuit vast 
in een ijsbekertje,’ vertelt Martin. 

Over het hek
Ook de medewerkers van Haagse stads
boerderijen treffen regelmatig voedsel 
aan op hun terrein. ‘Mensen gooien zo’n 
beetje alles over het hek: van appel
schillen en brood tot volledige maal
tijden. Vooral bij de stadsboerderijen 
langs de openbare weg is het raak, zoals 
‘t  Waaygat, Schildershoeve en Molen
weide,’ zegt Hans de Rijk van de Haagse 
stadsboerderijen. 

Krop sla, andijvie en bossen peen
Het komt ook voor dat bezoekers speciaal 
voor de dieren in een winkel een krop sla, 
andijvie of zak wortelen kopen. ‘Dat is 
lief  en goedbedoeld, maar we krijgen 
200  bezoekers per dag! Zij nemen vaak 

allemaal iets mee. Daardoor krijgen onze 
dieren veel te veel binnen,’ zegt Michelle 
Hoogduin, beheerder van ’t  Waaygat. 
Inmiddels  mogen bezoekers de dieren 
daar niet meer voeren.

Zelf voor eten zorgen
Wilde dieren zijn goed in staat zelf voor 
hun voedsel te zorgen en boerderijdieren 
krijgen speciaal afgestemd en afgemeten 
voeding. ‘We snappen dat mensen het 
zonde vinden om eten weg te gooien, 
maar onze dieren zijn geen klikobak. 
De  etensresten zijn soms bedorven en 
maken  onze dieren dik en ziek. Bovendien 
trekt het meeuwen, duiven en ratten aan. 
Voor hen zijn we een soort fastfood
restaurants  geworden,’ zegt Hans.

Geiten voeren op de stadsboerderij. michel mees

Meer informatie?
denhaag.nl/afvalscheiden
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Balies Publiekszaken: Heeft u een nieuw paspoort, 
ID-kaart of rijbewijs nodig? Of wilt u bijvoorbeeld een 
geboorte aangeven? Voor dit soort producten en diensten 
kunt u terecht bij de balies Publiekszaken bij Stadhuis 
Spui (Spui 70) en Stadskantoor Leyweg (Leyweg 813).

Afspraak maken: De gemeente werkt op afspraak. Zo kan 
de gemeente tijd voor u reserveren en bent u er zeker 
van dat u goed en snel geholpen wordt. Maak een 
afspraak via denhaag.nl/afspraak. Lukt het niet om op 
tijd een afspraak te maken via de website? Dan kunt u 
bellen naar 14070. Zij bekijken dan of het nodig is de 
afspraak te vervroegen.

E-mail: denhaag.nl/contact
Telefoon: 14070 (maandag t/m vrijdag 8.30 tot 17.00 uur)
Chatten: denhaag.nl/contact  
(zelfde tijden als telefoon) 
Balie: Den Haag Informatie ©entrum in Atrium stadhuis 
(maandag t/m vrijdag 8.30 tot 16.30 uur)
Post: Postbus 12600, 2500 DJ Den Haag
Sociale media: x.com/gemeentedenhaag,  
facebook.com/gemeenteDH, 
instagram.com/gemeentedenhaag
Gemeenteberichten: Officiële publicaties van de 
gemeente vindt u op overheid.nl/berichten-over-uw-
buurt

De Stadskrant verschijnt elke vier weken
De volgende Stadskrant verschijnt op: 23 april
Uitgave: Gemeente Den Haag, Spui 70, Postbus 12600, 
2500 DL Den Haag, telefoon (070) 752 80 66
E-mail: stadskrant@denhaag.nl
Eindredactie: Frans van Hilten
Met bijdragen van: Hans Oerlemans, Marga van der Burgt, 
Marina Samadi, Merijn van Grieken, Steven van Schuppen, 
Soraya Vogelaar en Frouckje van der Wal
Klachten bezorging: denhaag.nl/stadskrant
Productie: Gemeente Den Haag, DBV
Reacties: Mail uw reactie naar stadskrant@denhaag.nl
of bel (070) 752 80 66



Blij met invoering 
betaald parkeren

huis, anders kan ik mijn auto niet 
meer kwijt. ’s Avonds ga ik echt niet 
weg. Ik pak de fiets of laat me 
ophalen . Ik heb de luxe dat ik dat 
zelf een beetje kan regelen. Dat is 
voor mensen in bijvoorbeeld de 
nachtdienst anders.’

Ingrid hoopt dat betaald parke
ren de huidige problemen ver
mindert. Misschien zelfs wel oplost. 
‘Meerdere parkeervergunningen 
aanvragen is best prijzig, dus 
misschien  doen mensen hun auto 
weg. En ze moeten straks overal 
betalen, dus parkeren ze wel weer 
in hun eigen wijk. Ben ik blij? Ja, 
een beetje, als de situatie beter 
wordt. Die kosten voor de parkeer
vergunning is het me wel waard. 
Misschien komt er zelfs weer 
ruimte voor andere dingen. Een 
boom, een beetje groen. Dat zou 
fijn zijn.’

Den Haag groeit, de parkeerdruk 
neemt toe en dat vraagt om 
veranderingen. In heel Den Haag 
wordt daarom wijk voor wijk 
betaald parkeren ingevoerd. 
In juni is Morgenstond in Zuidwest 
aan de beurt. Buurtbewoonster 
Ingrid is er blij mee. 

■ ■ Ingrid woont al vijftien jaar in 
Morgenstond. De parkeerdruk zag 
ze in die jaren flink toenemen. Er is 
een tekort aan parkeerplaatsen, 
maar ook beperkte ruimte. Meer 
parkeerplaatsen zouden ten koste 
gaan van het groen en uiteindelijk 
de leefbaarheid. ‘Vroeger was er 
eigenlijk  altijd wel plek,’ zegt ze. 
‘Overdag en ’s avonds. De laatste 
jaren werd het al steeds een beetje 
drukker. Zeker na oktober, toen in 
de omliggende wijken het betaald 
parkeren werd ingevoerd. Mensen 
parkeren in onze wijk en gaan dan 
werken of lopen naar hun huis. 
Daardoor is er voor de wijk
bewoners geen parkeerruimte 

meer. Dat levert vervelende 
situaties  op. Bewoners willen toch 
graag even voor de deur stoppen 
om spullen uit te laden of post te 
bezorgen. Erachter staat dan een 
file. Bewoners worden  ook steeds 
creatiever in het parkeren op 
plekken  waar dat eigenlijk  niet 
kan.’ 

Wel of niet kunnen parkeren 
houdt Ingrid bijna dagelijks bezig. 
‘Ben ik op pad, dan denk ik altijd: 
oei, het is al drie uur. Ik moet naar 

Noodfonds Energie binnenkort open

DigiDaccount met smscontrole 
hebben.
■ Energierekening(en) op naam 
van een persoon uit uw huis
houden

U kunt de app downloaden op uw 
telefoon of de aanvraag op de 
computer  doen. Kijk voor alle 
informatie  en het doen van de 
aanvraag  op: noodfondsenergie.nl. 
Heeft u hulp nodig? Bel dan 
(085) 088 11 11.

Sinds 21 april kunt u een bijdrage 
uit het Noodfonds Energie 
aan vragen. Dit fonds is voor 
huis houdens met een laag 
inkomen die veel moeten betalen 
voor energie. 

■ ■ 
U kunt voor zes maanden steun 
ontvangen bij het betalen van de 
energierekening. Er gelden een 
paar voorwaarden:
■ Uw huishouden heeft een bruto
inkomen per maand dat lager is 
dan € 3.400 (alleenstaande) of 

€ 4.740 (samenwonend). Er hoort 
ook 8% vakantiegeld bij.
■ De energiekosten van uw huis
houden zijn hoger dan 8 tot 10 
procent van uw brutoinkomen per 
maand.
■ Ook huishoudens met blokaan
sluiting kunnen een aanvraag 
doen.
Voor uw aanvraag hebt u een 
aantal  dingen nodig:
■ Een emailadres en telefoon
nummer
■ Alle mensen in uw huishouden 
boven de achttien jaar moeten een 

Veiligheids maat-
regelen NAVO-top

■ Vanwege de NAVOtop op 24 en 
25 juni komen er veiligheids
maatregelen in juni. Vooral 
rondom het World Forum, maar 
ook in de Zeestraat, langs de kust, 
in de Scheveningse haven en in 
het Haagse Bos. Burgemeester 
Van Zanen stelde de maatregelen 
vast via een noodverordening. De 
gemeente neemt contact op met 
de bewoners en ondernemers.

Vergeet-mij-niet pad in Loosduinen wijst de weg terug naar huis
Een route van blauwe vergeet-mij-nietbloemen erop geschilderd loopt van 
winkelcentrum Waldeck naar Cardia-ouderenzorglocatie Tabitha. Het is 
bedoeld om mensen met dementie de weg te laten vinden. Daarnaast maakt 
het pad buurtgenoten bewust dat er mensen wonen met dementie die 
misschien hulp kunnen gebruiken. martijn beekman

Ombudsman

Fiets weggelabeld

T oezichthouders hebben de fiets van meneer X aan
gemerkt als fietswrak en van een geel label voorzien. 
De eigenaar moet dan nog twee dagen de tijd krijgen 

om zelf de fiets op te halen, maar in dit geval wordt het ‘wrak’ 
meteen afgevoerd. Dezelfde fiets was een tijd daarvoor al eens 
van een paars label voorzien als zijnde een weesfiets (lange 
tijd ongebruikt). 

De eerste keer zag meneer het label op tijd en wist weghalen 
te voorkomen. Nu legt hij de gemeente uit dat de fiets 

onterecht als wrak is aangemerkt en 
bovendien te snel werd afgevoerd. Daar 
wordt niet naar geluisterd. Teken maar 
bezwaar aan, is de korte reactie van de 
gemeente. 

Dan gaat het opnieuw mis: de afdeling 
Juridische Zaken neemt het bezwaar niet 
in behandeling, omdat de fiets met het 
paarse label nooit zou zijn verwijderd. 
Dat klopt, maar het gaat nu om het 
tweede  gele  label. Meneer laat het er 
niet bij zitten. Hij gaat in beroep bij de 
rechtbank. 

Kort voor de zitting ziet de gemeente 
alsnog de eigen fouten in en biedt 
meneer aan de griffiekosten te betalen. 

Tevens krijgt hij een vervangende fiets uit het Fietsdepot 
Haaglanden. Eind goed, al goed? Nee, twee maanden later 
wacht hij nog steeds op de vergoeding en een ‘nieuwe’ fiets. 
Pas als de ombudsman de zaak oppakt, komt de gemeente in 
actie. 

Was er meteen goed naar meneer geluisterd, dan waren 
bezwaar en beroep niet nodig geweest. De ombudsman dringt 
er bij de gemeente op aan lering te trekken uit de zaak en in 
het algemeen serieus naar argumenten van burgers te 
luisteren in plaats van meteen door te verwijzen naar 
procedures. We hebben niet volgens onze eigen regels 
gehandeld, erkent de gemeente. De betrokken teams bespre
ken wat er fout ging en hoe dat voortaan te voorkomen valt. 

Werkplaatsen in 
Moerwijk

■ De vroegere middelbare school 
aan de Beatrijsstraat in Moerwijk 
is omgebouwd voor ambachtelijke 
makers en creatieve ondernemers. 
In het gebouw De Beatrijs zijn 
ruim dertig bedrijfsruimtes, 
drie vergaderruimtes en een 
wijk restaurant. Buurtbewoners 
zijn welkom om te komen kijken.

Voetpad vernoemd 
naar Janey Tetary

■ Een nieuw voetpad parallel aan 
de Kwekerijweg op Scheveningen 
krijgt de naam van Janey Tetary. 
De Hindoestaanse Tetary werkte 
als contractarbeider op de 
suiker  plantage Zorg en Hoop in 
Suriname. Ze zette zich in voor 
betere omstandig heden voor 
contract arbeiders. Tijdens een 
opstand tegen koloniale onder
drukking en uitbuiting werd zij 
doodgeschoten. Het Janey 
Tetarypad wordt later dit jaar 
aangelegd.

Meer informatie?
debeatrijs.nl

Benieuwd waar en wanneer? 
denhaag.nl/navo

Ik hoop dat 
invoering  van 
betaald parkeren 
de huidige  
problemen  
vermindert.

Heeft u klachten over de gemeente of jeugdzorg en komt u er 
niet uit? Neem contact op met de Gemeentelijke ombudsman, 
Carina van Eck of de Jeugdombudsman, Yvette Nass.
Website: ombudsman.denhaag.nl, jeugdombudsman.denhaag.nl
Inloopspreekuur: dinsdag van 12.30 tot 15.00 uur in een 
bibliotheek, kijk op de website voor de locatie van deze week 
Mail: ombudsman@denhaag.nl, jeugdombudsman@denhaag.nl
Bel: (070) 752 82 00 (werkdagen van 9.00 tot 12.00 uur)
Post: Postbus 16623, 2500 BP Den Haag

Stadskrant 3

Actueel23 april 2025
Nummer 4



Paspoort of identiteitskaart Vraag ze op tijd aan

Zo beleven zij de ‘paspoortpiek’
Je loopt het Stadhuis Spui binnen 
om je paspoort te verlengen. Je 
meldt je aan bij de zuil en wordt 
omgeroepen om aan een van de 
balies te komen. Een balie mede
werker van Burgerzaken staat u 
te woord. Wie staat er aan de 
andere van de balie? En hoe 
ervaren zij de drukte rondom het 
aanvragen van paspoorten? In 
gesprek met baliemedewerkers 
Robbert en Jasminka. 

Moet u uw paspoort of 
identiteitskaart vervangen? 
Maak dan op tijd een 
afspraak. 
Naar de afspraak neemt u mee:
■ Een pasfoto in kleur die niet 
ouder is dan 6 maanden.
■ Uw huidige paspoort en 
identiteitskaart (ook als ze 
verlopen of buitenlands zijn). 
Na één week kunt u de paspoort of 
identiteitskaart ophalen. U hoeft 
daar geen afspraak voor te maken.

waarbij iemand net Nederlander is 
geworden  en voor het eerst trots een 
Neder lands paspoort komt aanvragen.’ 

Hoe bereid je je voor op piekdrukte?
Robbert en Jasminka: ‘Het is echt heel 
druk. We kunnen de piek in aanvragen in 
de systemen zien en ook steeds meer 
inschatten . Vlak voordat een vakantie
periode begint, neemt de drukte erg 
toe  doordat inwoners last minute een 
paspoort moeten regelen. We krijgen ook 
te horen van de managers wanneer de 
volgende  piek eraan komt. Momenteel 
zitten zij in zo’n piek.’

Robbert: ‘Ik zit onderweg naar werk 
niet al in m’n hoofd over hoe druk het zal 
zijn die dag. Uiteindelijk ga ik er elke dag 
vanuit dat het druk zal zijn, dan kan het 
alleen maar meevallen.’

De baliemedewerkers zijn het 
eerste fysieke aanspreekpunt 
voor inwoners in hun contact 
met de gemeente. Bijvoorbeeld 

voor het aanvragen van een paspoort, 
identiteitskaart, rijbewijs en VOG 
(Verklaring  Omtrent het Gedrag).

Tijdens de piekperiode, net voor de 
vakantie periodes, zijn het vooral heel veel 
paspoorten en identiteitskaarten, zo geven  
Robbert en Jasminka aan. Wekelijks gaat 
het tijdens de piek om zo’n 2.000 tot 3.000 
aanvragen.

Wat doe je als eerste bij dit werk?
Robbert en Jasminka: ‘Iemand identifi ceren 
is de eerste belangrijke stap. Dit gebeurt  
nog voordat we aan de aanvraag beginnen. 
Hoe zie ik dat iemand is wie hij zegt dat 
hij is? Is zijn legitimatie echt of niet?’

Jasminka: ‘Zo had ik een dementerende 
man met zijn zoon aan de balie. Hij was 
zijn identiteitskaart kwijtgeraakt en 
moest vragen beantwoorden over zijn 
identiteit. De zoon gaf aan dat de vader 
door zijn dementie niet meer alles wist. 
Zulke situaties zijn wel uitdagingen. Er is 
een vangnet aan collega’s in de backoffice 
die we altijd om hulp kunnen vragen. Dat 
zij meedenken is belangrijk, zodat we goed 
en zorgvuldig met aanvragen omgaan.’ 

Welke inwoner is je bijgebleven?
Jasminka: ‘Een dame moest met spoed 
naar haar vader. Hij lag in Turkije in het 
ziekenhuis. Maar haar paspoort was niet 
meer zes maanden geldig, dus ze kon 
daar niet zomaar heen. Gelukkig kregen 
we het toch nog voor elkaar om binnen 
twee dagen de spoedaanvraag te be
handelen. Dan merk je wel dat iemand 
blij en emotioneel bij je weggaat. Zoiets 
maakt het werk heel dankbaar.’

Robbert: ‘Er kwam een bewoner bij mij 
aan de balie die was geboren als jongen 
en nu een dame is. We hadden een erg 
aandoenlijk gesprek over het hele traject 
waar zij inzit. Een vriend van mij zit ook in 
die fase nu. Dus we hadden een hele 
goede klik.’

Robbert en Jasminka: ‘En bijzondere 
momenten waarbij je een bewoner mag 
feliciteren. Zoals bij een naturalisatie, 

Robbert en Jasminka: vlak voor de vakantieperiode is het extra druk. gemeente den haag

Meer informatie?
denhaag.nl/paspoort
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Batterijen, oud hout, tapijt en 
groenafval: u kunt het gratis kwijt 
bij de drie afvalbrengstations van 
de gemeente op de Plutostraat, 
De Werf en de Uitenhagestraat. 
Medewerkers van Haagse Milieu 
Services (HMS) zorgen hier dat het 
afval goed terechtkomt. 

■ ■ Op de Uitenhagestraat zijn op 
een gemiddelde dag vier mensen 
aan het werk. Locatiemanager 
Hans de Best vangt bezoekers 
beneden  op en boven wijzen drie 
collega’s de weg naar de containers 
voor de verschillende materialen. 

‘En nee, zonder afvalpas mag je niet 
inrijden,’ zegt De Best. ‘Iedere 
Hage naar heeft er een gekregen of 
kan er gratis een aanvragen, dus 
neem die gewoon mee.’ Afval 
brengen  is gratis, alleen voor bij
voorbeeld dakbedekking of puin 
moet een kleine bijdrage  betaald 
worden . Het afvalbrengstation is 
niet bestemd  voor bedrijfsafval. 
‘Bedrijven sturen we door naar 
een  particulier  afval verwerkings
bedrijf,’ zegt manager  operatie 
Pieter  Kaltner. ‘Onze afvalbreng
stations worden betaald vanuit  de 
afvalstoffenheffing, de gemeente

lijke belasting dus, daarom zijn ze 
ook alléén voor inwoners. Je kunt 
hier je afval brengen of gratis een 
afspraak maken voor het ophalen 
van grofvuil. Je hebt binnen vier 
werkdagen een grofvuilafspraak. 
En we halen alles op, of het nou één 
wasrekje is of een hele berg. Maar 
als je nog goede spullen hebt: 
breng die alsjeblieft naar de kring

loop. Op de Pluto straat hebben we 
een kringloopcontainer. Als het 
eenmaal als afval bij ons is aan
geboden, kunnen wij die spullen er 
niet meer uithalen. Is het nog 
bruikbaar: dan naar de kringloop. 
Anders is het zonde natuurlijk.

Iedere dag zijn er maar liefst 
zestien  pickups en zeven grote 
voertuigen onderweg om illegaal 
gedumpt afval op te halen, bijvoor
beeld naast de container. Heel jam
mer, vinden Pieter Kaltner en Hans 
de Best: ‘Ten eerste wordt gedumpt 
afval niet gescheiden, dus het is 
minder duurzaam. Ten tweede 

moeten wij al die extra ploegen 
laten  rijden en daar zijn uiteraard 
kosten aan verbonden. En dan ziet 
het er ook nog niet uit, al dat afval 
op straat. En dat terwijl je het kunt 
wegbrengen of binnen vier dagen 
netjes kunt laten ophalen!’

Leuk weetje: de Uitenhagestraat 
heeft een architectuurprijs ge
wonnen. De muren bestaan uit 
kolommen  van resten van dam
wanden en stansplaten van een 
vrachtwagenfabrikant.

Meer informatie?
denhaag.nl/afvalbrengstation

Breng goede 
spullen  alsjeblieft 
naar de kringloop

O, werkt dat zo: het afvalbrengstation



Meer informatie en filmvertoningen?
bezuidenhoutdefilm.nl
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Vieren en herdenken

Meer informatie?
bevrijdingsfestivaldenhaag.nl

‘Mijn vrouw en ik wonen in het Bezuiden
hout. Via haar vrijwilligerswerk voor 
stichting 3 maart ‘45 hoorde ik de 

verhalen  over het vergissingsbombardement op 
onze wijk. Als filmmaker en acteur ontdekte ik dat 
er nooit een documentaire of film over is gemaakt. 
En dus volgde er een script, maar na anderhalf jaar 
nog steeds geen producent. Financiering via crowd
funding lukte wel. Het onderwerp leeft in de wijk; 
heel wat mensen kwamen verhalen delen. Mede 
dankzij een extra bijdrage van de gemeente konden 
regisseur Wouter Hermans en ik aan de slag. De 
saamhorigheid was groot; het voelde alsof we mét 
de wijk een film aan het maken waren. 

We mochten filmen in de kerk aan de Bezuiden
houtseweg, de Nutsschool en natuurlijk het Haagse 
Bos. Een groep die oorlogsscènes naspeelt trad op 

Dirk Gunther Mohr:  
‘Er was geen film over het bombardement’

als Duitse soldaten. Buurtgenoten zagen ineens 
ouderwetse legertrucks en motoren met zijspan in 
hun straat. Een vervreemdende ervaring.

De film gaat over een verzetsgroep in het Bezui
denhout. Als die erachter komt dat er V2raketten in 
het Haagse Bos staan, legt de groep contact met de 
Engelsen. Door een afstemmingsfout gaat het hele
maal fout: de Engelse bommen vallen niet op de 
raketinstallaties in het bos, maar in het hart van de 
woonwijk. Ik wil de mensen eren die dit bombarde
ment niet overleefd hebben en hun nabestaanden. 
Wij zijn tachtig jaar geleden bevrijd, maar het lijkt 
wel of we niets geleerd hebben. Ik hoop dat mensen 
hun vrijheid meer gaan waarderen.’

Informatie en aanmelden voor een vrijheidsmaaltijd? 
haagsevrijheidsmaaltijden.nl/aanschuiven

‘MasterPeace is een internationale 
vredes beweging. We zetten ons in om 
talent van jongeren te ontwikkelen om 

zich in te zetten voor de maatschappij. Daarbij 
sluiten  we aan bij lokale initiatieven, zoals buurt
kamer Vrederust in Escamp. We maken altijd 
gebruik  van kunst, omdat dat een kracht is die 
mensen  verbindt. Dit jaar organiseren we het 
project  ‘Kunst van de Vrijheid’ in samenwerking 
met het Nationaal Comité 4 en 5 mei. Al 
vanaf januari zijn Haagse jongeren bezig met het 
thema. Ze hebben  een aantal workshops gevolgd 
over de vraag wat vrijheid voor ze betekent. We 
hebben  gesproken  over vragen als: kun je dragen en 
zeggen wat je wilt? Hoe uit je je op sociale media? 
Daar kwam uit dat privacy echt wel een ding is voor 

Dorothée Meijer:  
‘Bevrijdingsdag wordt concreter voor jongeren’

jongeren  van vandaag. Ook het thema polarisatie 
kwam veel aan bod. Door met de jongeren hierover 
na te denken wordt Bevrijdingsdag concreter voor 
ze. Onder leiding van kunstenares Kathy Murillo 
werken ze dat nu uit in een ruimtelijk werk dat we 
op 5 mei feestelijk onthullen tijdens de vrijheids
lunch die we dan gratis aanbieden. De lunch maakt 
deel uit van een reeks vrijheidsmaaltijden in 
Den Haag. De lunch is toegankelijk voor belangstel
lenden. Opgeven  kan via linda@masterpeace.org.’ 

Dorothée Meijer: ‘Het kunstwerk wordt feestelijk onthuld tijdens de vrijheidslunch.’

Dirk Gunther Mohr: ‘Het voelde alsof we mét de wijk een film aan het maken waren.’

DJ Ziggy Kuylaars: ‘Zonder vrijheid geen goede kunst- en cultuursector.’

‘Ik ging altijd graag naar feestjes en als ik dan 
zag wat die gasten met platenspelers konden, 
dacht ik: dat wil ik ook! Nu ben ik dj, producer 

van dancemuziek en mememaker. Het merendeel 
van mijn draaicarrière heeft zich in Den Haag afge
speeld. Zelf woon ik in Voorburg. Den Haag heeft 
geen enorme clubcultuur, maar in de zomer op het 
strand draaien is altijd bijzonder.

Ik vind het mooi dat we elk jaar de vrijheid kunnen  
vieren en leven in een stad waar we ons veilig 
voelen . We kunnen gaan en staan waar we willen, 
hebben vrijheid van meningsuiting en kunnen zijn 
wie we willen zijn. Muziek en kunst zie ik als 
uitingen  van die vrijheid; zonder vrijheid geen 
goede kunst en cultuursector. We herdenken ook 
alle mensen die voor ons land gevochten hebben en 
zich hebben opgeofferd. Mijn eigen opa is in de 

oorlog  opgepakt alleen maar omdat hij een grote 
neus had; ze dachten dat hij Joods was. Hij is uit de 
trein gesprongen en gevlucht.

Ik heb in 2016 op het Bevrijdingsfestival op het 
Malieveld gedraaid. De afgelopen jaren draaide ik in 
verschillende andere steden en nu leek het me leuk 
weer in Den Haag te draaien. Ik zocht contact met de 
organisatie en kreeg de afsluitende anderhalf uur, 
een eervolle spot. Het is ook een speciale editie, 
want dit jaar heeft iederéén een vrije dag. Spannend 
dat er veel bekenden komen. Maar ik wil het voor 
iedereen leuk maken, we hebben veel culturen in 
Den Haag. Ik ga er hoe dan ook een Haagse twist 
aan geven. Verwacht een paar leuke verrassingen.’

DJ Ziggy Kuylaars:  
‘Het Bevrijdingsfestival afsluiten is eervol’

Tachtig jaar na de bevrijding is de stad van vrede en recht de Tweede Wereldoorlog niet vergeten.  
Een film over het bombardement op het Bezuidenhout gedenkt slachtoffers, maar met vrijheidsmaaltijden 
en het Bevrijdingsfestival op het Malieveld viert Den Haag ook de vrijheid.

Tachtig jaar vrijheid  



Een jaar Haags Klimaatakkoord

Het Haags Klimaatakkoord 
bestaat een jaar. De ruim 
tweehonderd deelnemers 
werken hard om de stad 
groener en gezonder te 
maken. Het aantal klimaat
deals is van 38 naar 44 
gegroeid.

vervoer maken de stad schoner en 
vrij van CO2uitstoot. Maar ook het 
aantal bewonersgroepen met een 
deelauto is verdubbeld.

De nieuwe klimaatdeals 
gaan ook over het stimu
leren van meer plant
aardig eten in Den Haag. 

Zo gaan samenwerkende partijen 
voedselverbindingsplekken in de 
stad maken die het verbouwen en 
eten van duurzame en gezonde 
voeding leuk en makkelijk maken. 
Ook gaan partijen met de horeca 
samenwerken om meer plant
aardige keuzes aan te bieden en 
voedselverspilling te verminderen. 
Andere nieuwe deals gaan over het 
verduurzamen van daken binnen 
VvE’s en groenere Haagse binnen
tuinen. Ook zijn er plannen de 
uitlaat gassen in de Denneweg te 
verminderen en het HTMnetwerk 

te gebruiken voor het elektrisch 
laden  van bouwvervoer.

Meer groen
Meer groen in Den Haag maakt de 
stad beter bestand tegen extreem 
weer, zoals hitte en zware regen. 
Verschillende deals stimuleren deze 
vergroening, zoals in de Binckhorst 
waar op 20.000 vierkante meter 

grond wordt gekeken hoe natuur 
en  de ontwikkeling van nieuwe 
woningen  goed samen kunnen 
gaan. Daarnaast zijn de Christus 
Trium fatorkerk en zes school
besturen bezig met vergroening van 
hun daken .

Deelauto’s
Kiezen voor de fiets en openbaar 

Den Haag klimaatneutraal
Den Haag werkt samen met 
andere Europese steden én 
de Europese Commissie om 
sneller klimaatneutraal te 
worden. Als eerste Neder-
landse stad ontving Den Haag 
het zogenaamde ‘Missielabel’ 
voor die samenwerking én 
het Haags Klimaatakkoord. 
Daarmee krijgen we hulp uit 
Europa voor verduurzaming. 

Klimaatdeal circulair renoveren: 
Wat goed is behouden

materialen zoals isolatie 
met plantaardige vezels. 

Nu komt de fase van het 
selecteren van aannemers. 
Circulair renoveren is nog 
vrij nieuw in de bouw
wereld. We werken samen 
met architectenbureau 
Superuse, dat al wel veel 
ervaring heeft op dit 
gebied. Het project is een 
leerschool voor de 
circulair e aanpak bij 
toekomstige renovaties, 
sloop en nieuwbouw. 
We gaan onze ervaringen 
uiteraard delen met 
collegacorporaties.’

S taedion gaat een 
pand uit 1850 in de 
Stationsbuurt 

circulair renoveren. Sharon 
Schotte, adviseur Strategie, 
schetst de stand van zaken: 
‘Voor alle materialen in het 
gebouw is een kansenkaart 
gemaakt met mogelijkheden 
voor hergebruik. Onder 
meer trappen, tegels en ook 
enkele parketvloeren blijven 
zeker behouden in de 
nieuwe situatie. Andere 
onderdelen zijn misschien 
elders te hergebruiken. 
Verder proberen we bij de 
renovatie zoveel mogelijk 
te kiezen voor biologische 

Klimaatdeal Mobiliteit:
Altijd een parkeerplek 

bij het bedrijf OnzeAuto, 
vertelt Lennart Bakker. 
‘Sinds de start in 2023 zijn 
we gegroeid naar 25 
deelnemers en hard op weg 
naar een derde deelauto. 
OnzeAuto verzorgt de 
administratie en het 
onderhoud. Voor de rest 
regelen we alles in de app. 
Eén van de grote voordelen 
is de vaste parkeerplek. Wij 
hoeven niet meer eindeloos 
rondjes te rijden om de 
auto kwijt te kunnen.’

‘Z even Haagse 
wijken hebben 
een deelauto

corporatie ,’ vertelt voorzitter 
Lauri de Boer van Bezuiden
hout DEELt. ‘Overal is groei. 
Bomenbuurt DEELt rijdt 
zelfs al met vijftien auto’s. 
Wie twijfelt, mag autodelen 
een half jaar uitproberen. 
De eigen auto staat dan 
veilig elders geparkeerd. 
Je zult merken hoe gemak
kelijk en hoe leuk het is om 
dit samen met buren te 
doen.’

Autodelen Rustenburg
Oostbroek heeft ervoor 
gekozen zich aan te sluiten 

Klimaatdeal Groene gebedshuizen:
Hemelse stroom 

Rooftop Revolution heeft in 
kaart gebracht hoeveel 
zonne panelen we er kwijt 
kunnen in combinatie met 
een groen dak.

Voorwaarde is uiteraard 
wel dat de constructie 
stevig genoeg is. De kerkzaal 
heeft een inge nieuze, maar 
ook lichte dakoverspanning. 
Een constructeur kijkt naar 
de staat van het dak en 
rekent uit wat verantwoord 
is aan extra gewicht. We 
willen ook graag onderzocht 
hebben of buurtbewoners 
kunnen participeren en 
delen in de stroom
opbrengst.’ 

Grote daken van 
kerken, moskeeën 
en andere gebeds

huizen kunnen geschikt zijn 
voor vergroening en 
zonnepanelen. Bij deze 
klimaatdeal financiert de 
gemeente onderzoek en 
begeleiding door specialisten 
van Rooftop Revolution. 
De Christus Triumfatorkerk 
in het Bezuidenhout maakt 
graag gebruik van het 
aanbod, vertelt Marcel 
Wentzel van de werkgroep 
gebouwonderhoud. ‘We 
hebben een kerkzaal met 
een groot plat dak en 
daarachter een bijgebouw. 

Meer informatie?
denhaag.nl/klimaatakkoord

Meer informatie?
netzerocities.eu

Het Haagse klimaatakkoord draagt bij aan meer groen en een schonere lucht. getty-images
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Schone energie in een groene stad

Sharon: ‘We willen zoveel mogelijk hergebruiken.’ henriëtte guest Lennart en Lauri: ‘Je mag autodelen eerst uitproberen.’ henriëtte guest Marcel: ‘Plek voor een groen dak en zonnepanelen.’ henriëtte guest



Kinderfiets over?  
Maak een ander kind blij!
Vanaf nu kunt u het hele jaar door 
kinderfietsen inleveren op alle 
stads boerderijen in Den Haag. 
Deze fietsen worden opgeknapt en 
gegeven aan kinderen uit gezinnen 
die zelf moeilijk een fiets kunnen 
aanschaffen. Heeft u nog een 
bruik bare kinderfiets van 20 tot 
26 inch (voor 8 t/m 12 jaar)? 
Lever deze in en help een kind aan 
een fiets! 

■ ■ Een fiets vergroot je wereld. Het 
biedt kinderen niet alleen plezier , 
maar ook vervoer naar school, 
vriendjes en sportverenigingen. 
Helaas  kan niet elk gezin een fiets 
betalen. Daarom is het Haags 
Kinder fietsenplan opgezet. Samen 
met Stichting Leren Doen, haar 
partners en de ANWB zorgt de 
gemeente  jaarlijks voor zo’n 2.000 
tweedehands kinderfietsen.

Om zoveel mogelijk kinderen te 
helpen, heeft de gemeente uw hulp 
nodig. Inleveren kan het hele jaar 
door op alle stadsboerderijen, bij 

Stichting Leren Doen en het hoofd
kantoor van de ANWB. Bekijk de 
inlever locaties op denhaagfietst.nl/
kinderfietsen.

Kinderen met een Ooievaarspas 

kunnen een fiets aanvragen via 
Stichting Leergeld Den Haag voor 
€ 7,50. Ze krijgen ook een fiets
paspoort voor reparaties en om
ruilen binnen drie jaar. 

Nieuw asfalt 
Vreeswijk
straat 

Van maandag 12 mei tot en met vrij
dag 13 juni vervangt de gemeente 
het asfalt van de weg en het fietspad 
op de Vreeswijkstraat. Ook een deel 
van de Loevesteinlaan krijgt nieuw 
asfalt. De weg is hier versleten.

■ ■ Het werk gebeurt in twee fasen, 
waardoor de Loevesteinlaan en 
Vreeswijkstraat bereikbaar blijven. 
Tijdens het werk begeleiden ver
keersregelaars het verkeer.

De stoep blijft toegankelijk. Voor 
voetgangers zijn er dus geen om
leidingen. (Brom)fietsers, auto
mobilisten en OVreizigers moeten 
wel rekening houden met meer reis
tijd door omleidingsroutes. HTM
buslijnen 25 en 26 rijden tijdelijk 
een andere route. De Anna Polak weg 
is alleen gesloten van 4 juni t/m 
13 juni. Het Zuiderpark blijft bereik
baar via de andere ingangen. 

Kinderfietsen kunnen nu ingeleverd worden op alle stadsboerderijen. kinderfietsenplan

Meer informatie?
bereikbarestad.denhaag.nl/
werkzaamheden
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Herinrichting 
Hofzichtlaan

■ De gemeente richt de Hofzicht
laan opnieuw in. De twee rijstroken 
op de wegvakken worden één 
rij  strook. Tegelijk krijgen de 
rijbanen en fietspaden nieuw 
asfalt tussen Het Kleine Loo en 
Bezuidenhoutseweg. Vanaf 19 mei 
tot 10 juni is de Hofzichtlaan 
afgesloten tussen de Bezuiden
houtseweg en Het Kleine Loo.

Medemblikstraat 
groener

■ Het riool in de wijk Leyenburg is 
aan vervanging toe. Omdat het 
riool diep onder de grond zit, moet 
de straat daarvoor helemaal open. 
Voor de Medemblikstraat bleek dit 
een kans voor flink wat extra groen 
in de wijk. De vergroening 
verfraait de buurt en zorgt voor 
verkoeling en een betere water
afvoer. Lees alles over de plannen 
voor een nieuwe, bloemrijke 
middenberm en de voordelen voor 
de bewoners op: bereikbarestad.
denhaag.nl/achtergrondverhalen.

Actueel

■ Johan de Wittlaan is afgesloten 
tot begin augustus voor werk
zaamheden NAVOtop
■ De rechterrijstrook van afrit 2   
Utrechtsebaan is vanaf 12 mei 
afgesloten voor bouw ANWB
gebouw
■ De Oude Middenweg is 
afgesloten  voor onderhoud vanaf 
19 mei

Meer informatie?
bereikbarestad.denhaag.nl

Meer informatie?
bereikbarestad.denhaag.nl

Kom naar de Haagse 
Wheelie Weken

■ In de meivakantie beginnen de 
Haagse WheelieWeken. Fiets mee, 
doe mee aan fietsspelletjes, laat 
skills zien of leer fietsen. Geen 
eigen fiets? Geen probleem: er zijn 
fietsen te leen. De WheelieWeken 
zijn gratis voor alle kids van 4 tot 
12 jaar.

Dit jaar zijn de Haagse Wheelie
Weken
■ Op het Oranjeplein in de 
Stationsbuurt op 21, 23 en 25 april 
(14.00  17.00 uur)

■ In het Van der Vennepark in de 
Schildersbuurt op 23, 24 en 
25 april (14.00  17.00 uur)
■ Op het Jacob van Campenplein 
in de Schildersbuurt op 28, 30 april 
en 2 mei (14.00  17.00 uur)
■ Kinderboerderij Herweijerhoeve 
(Zuiderpark) 4 juni (13.00  
15.30 uur)

Meer informatie?
denhaagfietst.nl/kinderfietsen
denhaagleergelddenhaag.nl

Nieuw online platform 
voor deelauto
Den Haag heeft een nieuwe 
website: deelautodenhaag.nl. 
Hier kunnen bewoners makkelijk 
kiezen tussen een eigen auto of 
een deelauto. Minder auto’s op 
straat zorgt voor meer ruimte voor 
groen en om te spelen en fietsen.

■ ■ Op de website staan:
■ Een rekentool: vergelijk een
voudig de kosten van een eigen 
auto met een deelauto.
■ Een overzicht van beschikbare 

deelauto’s in de buurt. 
■ Subsidies en voordelen: ontdek 
financiële steun en andere voor
delen.
■ Een vragenlijst: over het anders 
gebruiken van straten. 

‘Kids voor Niks’ nu ook 
in streekbussen  EBS
Kinderen van 4 tot en met 11 jaar 
kunnen nu ook gratis met de 
streekbussen van EBS de stad uit 
en weer in reizen. Het gaat om de 
lijnen 30, 31, 37, 43, 44, 45, 46, 51, 
144, 284 en 456 in de regio 
Haaglanden.

■ ■ Met ‘Kids voor Niks’ reizen 
kindere n gratis onder begeleiding 
van een volwassene. In de EBSbus 
kan het gratis kinderkaartje bij 
de  chauffeur worden opgehaald. 

Er kan alleen gratis gereisd worden 
op de dag dat het kaartje is 
uitgegeven . De uitbreiding met 
streekbussen van EBS is onderdeel 
van de proef ‘Kids voor Niks’, waar
mee Haagse kinderen ook al gratis 
kunnen reizen met de bus en tram 

van HTM. Voor reizen met HTM is 
een gratis OVchipkaart nodig . De 
proef loopt tot eind 2026. Inmid
dels hebben al meer dan 16.000 
kinderen zo’n kaart aan gevraagd.

Meer informatie?
denhaag.nl/kidsvoorniks

De stad nu  
ook uit en in 
met de bus

Meer weten of zelf aan de slag 
met autodelen? 
deelautodenhaag.nl 
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Road to summit

Bouw mee aan  
vrede en recht 
met LEGO
Terwijl Den Haag zich opmaakt voor de NAVOtop, 
organiseert de gemeente samen met partners een 
activiteitenprogramma: de Road to Summit. Een van de 
activiteiten is een LEGOwedstrijd: de Haagse LEGOtop. 
De gemeente roept alle inwoners van Den Haag op om 
een LEGObouwwerk over vrede en recht te maken. 
Iedereen mag meedoen! 

stad. De gemeente zorgt voor de 
blokjes, u zorgt voor de ideeën!

Iedereen is welkom – de Meedoe
middagen zijn extra leuk voor 
jonge bouwers (4+) en hun bege
leiders. Na afloop bewaart de 
organisatie  alle bouwwerkjes en 
geeft deze aan de jury. Let op: 
het  bouwwerk mag maximaal 
25 x 25 cm en 30 cm hoog zijn.

I n juni is het World Forum 
hét  toneel van de NAVOtop. 
Wereld leiders komen er samen 
om te spreken over belangrijke 

onderwerpen. Wist u dat u het 
World Forum  ook kunt bezoeken? 
Maar dan wel dat van LEGO. Op 
verschillende   plekken in de stad 
kunt u het grote LEGObouwwerk 
bewonderen . De gemeente is nog 
op zoek naar mooie LEGObouw
werken die erbij tentoongesteld 
kunnen worden . Bouwt u mee met 
de Haagse LEGOtop?

Mooie prijzen 
De jury kiest de drie beste bouw
werken uit. Ze letten daarbij op 
creativiteit en op wat het met vrede 
te maken heeft. De winnaars 
kunnen  leuke prijzen winnen en de 
mooiste bouwwerken worden 
tentoon gesteld in het stadhuis. 
Daar komt ook de grote LEGO
maquette  van het World Forum 
te staan. 

Meedoen? Zo doet u dat!
■ Optie 1: Stuur uw bouwwerk in. 
Bouw thuis uw eigen LEGOkunst

werk, maak er een goede foto van 
en stuur deze op. Schrijf daarbij 
kort op wat u heeft gebouwd en 
wat het te maken heeft met vrede 
en recht. Bewaar uw bouwwerk, 
want misschien krijgt deze een plek 
in de tijdelijke tentoonstelling in 
het stadhuis! Inzenden kan via 
behague.com tot en met vrijdag 
30 mei 2025. 
■ Optie 2: Kom naar een Meedoe
middag. Geen LEGO thuis? Of vindt 
u het leuk om samen met anderen 
te bouwen? Kom dan naar een van 
de gratis Meedoemiddagen in de 

Data en locaties 
Meedoe-middagen
■ 7 mei (14.00 - 18.00 uur): 
Stichting Schets (Laak)
■ 14 mei (14.00 - 18.00 uur): 
Buurtcentrum de Mussen 
(Centrum)
■ 21 mei (14.00 - 18.00 uur): 
Wijkcentrum Bouwlust 
(Escamp)
■ 28 mei (14.00 - 18.00 uur): 
Jongerencentrum ’T Plekkie 
(Leidschenveen)
Aanmelden kan via de 
verschillende wijkcentra. 

Bouw mee en laat zien wat vrede en recht voor u betekenen.  valerie kuypers

Hallo Wereld! 

in Egypte woonde, nu 
wandelt ze er regelmatig 
langs tijdens haar lunch
pauze. Nieuwsgierig naar 
wat uw stadsgenoten de 
wereld willen meegeven? 
Kom dan een keer kijken bij 
de buitententoonstelling bij 
de Haagse markt (26 mei 
tot en met 8 juni) en de 
Lange Vijverberg (10 juni 
tot en met 23 juni). In 
aanloop naar de top kunt u 
alle verhalen online lezen. 

O p de agenda van 
de NAVOtop staan 
onderwerpen zoals 

samenwerken aan vrede en 
veiligheid. Maar hoe leeft 
dit bij de Hagenaars? Voor 
het project Hallo Wereld! 
delen tien Haagse mensen 
hun boodschap voor de 
wereld. Hoe kijken zij naar 
wereldvrede, hoop en de 
toekomst? Marwa 
Mohamed  uit het Bezuiden
hout wenst vrede voor 
iedereen, ongeacht afkomst 
of religie. Daarom is het 
Vredespaleis voor haar een 
magische plek. Ooit zag ze 
het paleis op tv toen zij nog 

Reizende tentoonstelling

stelling eindigt van 2 tot en 
met 20 juni in het Atrium 
van het stadhuis. Kom 
kijken naar de winnende 
LEGOinzendingen, laat uw 
Haagse krabbel achter en 
bekijk er vanaf 12 juni de 
winnende films van de 
filmwedstrijd Door de 
Haagse Lens.  
Op 17, 18 en 19 juni kunt u 
uw boodschap voor de 
wereld inspreken bij de 
Hallo Wereld!babbelbox.  
Zien we u daar? 

Wilt u het World 
Forum van LEGO 
met eigen ogen 

zien? Kom dan langs bij de 
reizende tentoonstelling 
door de stad. Het bouwwerk 
wordt onthuld op het 
Bevrijdingsfestival op 5 mei 
en is daarna van 6 tot en 
met 19 mei te zien in de 
Haagse Hogeschool en van 
20 tot en met 30 mei in 
stadsdeelkantoor Escamp. 
Ook is er een fototentoon
stelling van Hallo Wereld! 
en kunt u er uw Haagse 
Krabbel (uw tekening over 
vrede en recht) achterlaten, 
zie pagina 9. De tentoon

Kom naar het Just Peace Festival 

Den Haag, de krachtige 
tentoonstelling ‘The Free
dom That I Breathe’ van 
NGO DEI en zinvolle ‘Just 
Peace Dialogen’. Echte vrede 
komt niet alleen van 
bovenaf, maar juist door 
ons allemaal. Daarom is 
iedereen uit den Haag 
welkom: denkers, doeners, 
Hagenaars. Samen 
bedenken  we nieuwe 
wegen naar vrede. Mis het 
niet, dit wordt een festival 
vol creativiteit , inspiratie en 
impact!

A ls grote finale van 
de Road to Summit 
is er van 12 tot en 

met 26 juni het Just Peace 
Festival! Dé plek waar 
iedereen kan meepraten 
over een betere en eerlijkere 
wereld. Waar Hagenaars 
verbinden, nieuwe ideeën 
ontdekken en actie 
ondernemen voor vrede en 
recht. Het festival wordt 
georganiseerd door 
The Hague Humanity Hub, 
Universiteit Leiden en 
gemeente Den Haag. 
Verwacht inspirerende 
‘Movie Nights’ in samen
werking met de Bibliotheek 

Meer informatie?
roadtosummit.nl

Meer informatie?
behague.com/haagse-lego-top

 martijn beekman  jurjen drenth, the hague & partners  holland park media

Meer informatie?
behague.com/
hallo-wereld
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Road to summit

Filmwedstrijd 
‘Door de 
Haagse Lens’
Met de wedstrijd Door de Haagse Lens nodigt de 
gemeente inwoners uit hun camera op te pakken en hun 
creativiteit te tonen. Maak een korte film of animatie die 
hoop biedt op wereldvrede en Den Haag laat zien als 
stad van vrede en recht. Iedereen mag meedoen! 

workshop Script Schrijven en op 
donderdagmiddag 8 mei een work
shop Filmen met je mobiel & Basis 
Montage. Na aanmelding ontvangt 
u alle praktische informatie over de 
inhoud en locatie. 

Joosje en Nora: ‘Bent u er klaar 
voor om uw Haagse lens op de stad 
te richten? Doe mee en verras ons 
met uw creatieve inzending!’

O f u nu een ervaren 
filmmaker bent of 
gewoon  graag video’s 
maakt met uw tele

foon: alle leeftijden en niveaus zijn 
welkom! Filmmaker Joosje Duk en 
presentatrice Nora Akachar – be
kende Hagenaars die het project 
ondersteunen – moedigen ieder
een uit Den Haag aan om hun 
unieke verhaal te vertellen en hun 
stem te laten horen.

Joosje en Nora: ‘We zoeken korte 
films of animaties van maximaal 
drie minuten, waarin hoop op 

wereld vrede centraal staat en 
waarin u Den Haag herkenbaar en 
creatief in beeld brengt als inter
nationale stad van vrede en recht. 
Gebruik storytelling, inspirerende 
beelden uit de stad of misschien 
wel Haagse humor om uw positieve 
boodschap kracht bij te zetten.’ 

Op het grote doek
De inzendingen worden beoor
deeld door een professionele jury 
op basis van creativiteit, originali
teit en de boodschap. Er zijn geld
prijzen te winnen en eeuwige 

Haagse roem. Deelnemers kunnen 
meedoen aan gratis workshops én 
de beste inzendingen worden 
vertoond  op het grote doek tijdens 
de exclusieve premièreavond in 
het Flora Filmtheater op 10 juni. 

Gratis workshops
Wilt u leren hoe u een sterk script 
schrijft, hoe u filmt met uw mobiele 
telefoon én hoe u een korte video 
monteert? Als u meedoet aan de 
filmwedstrijd, mag u deelnemen 
aan twee gratis workshops. Op 
woensdagmiddag 30 april is er een 

Wist u dat...
De beste inzendingen 
worden niet alleen getoond 
tijdens de exclusieve 
première-avond in het 
Flora Filmtheater op 10 juni; 
vanaf 12 juni tot en met 
20 juni zijn deze ook te zien 
bij de tentoonstelling in het 
stadhuis. 

Filmmaker Joosje Duk en presentatrice Nora Akachar vinden het superleuk om aan het project mee te werken.  martijn beekman

Meer informatie?
behague.com/ 
door-de-haagse-lens 

Teken mee met Haagse Krabbels
Doodlen, krabbelen, tekenen, 
schetsen; iedereen kan het! 
Haagse Krabbels is een 
laagdrempelige, creatieve 
tekenwedstrijd met als 
thema vrede en recht. 
De mooiste, leukste en 
creatiefste krabbels met een 
overduidelijke Haagse twist 
krijgen een plek in Den Haag. 

Iedereen kan meedoen, ongeacht 
leeftijd of tekentalent. Samen 
maken we een kunstwerk van 
én  voor de stad. Deelnemen is 

simpel  en kan op meerdere manie
ren. 

Online
Ga naar de website behague.com/
Haagsekrabbels en gebruik de 
online  tekentool om uw Haagse 
Krabbel te maken. Kies uw favoriete 
lijndikte, teken in de Haagse kleuren 
en laat uw creativiteit de vrije loop! 
U kunt uw tekening direct digitaal  
insturen.

Op papier
Liever ouderwets tekenen? Dat kan 
ook! Teken uw Haagse Krabbel op 
een wit A4’tje of download en 
print  het tekenvel via BeHague. 
Een tekening  met een donkere stift, 
potlood of fineliner komt het 
best  tot zijn recht. Insturen kan 
gratis  naar het volgende adres: 
Antwoordnummer  1450, 2508 VB 

Den Haag, t.a.v. Bureau  City
branding.

In de stad
Neem deel aan de Meedoemidda
gen in de stad of maak uw Haagse 
Krabbel op een van de digitale 
schermen in de stad. Kijk op de 
linker pagina voor alle data en 
locaties . 

Wedstrijd
Met uw Haagse Krabbel maakt u 
ook nog eens kans op mooie geld
prijzen. Dus laat uw creativiteit de 
vrije loop en geef uw kijk op vrede 
en recht een Haagse draai. Daar 
tekent  u toch voor?

Road to Summit
In de maanden naar aanloop 
van de NAVO-top zijn er allerlei 
activiteiten over vrede en 
recht. Voor iedereen in de stad.

Wat is er te doen?
Met Den Haag als inter-
nationale stad van vrede en 
recht is Road to Summit een 
ideaal open podium. Met 
debatten, lezingen, films en 
creatieve wedstrijden. Alles 
gaat over vrede en recht. De 
meeste evenementen zijn vlak 
voor de NAVO-top, met als 
hoogtepunt het Just Peace 
Festival.

Doe mee!
Road to Summit nodigt 
iedereen uit om mee te doen. 
Hebt u zelf een mooi idee of 
activiteit over vrede en recht? 
Laat het weten! Zo versterken 
we elkaar.

Haagse merkambassadeur Pat Smith tekent ook mee! U ook? henriëtte guest

Meer informatie?
behague.com/Haagse-krabbels 

Meer informatie?
roadtosummit.nl



Haagse jongeren over trans-zijn

Tijdens het symposium 
Genderdiversiteit in de 
praktijk, op 3 april in 
The Social Hub, stond het 
onderzoek ‘Niets zonder ons’ 
centraal. Dit geeft antwoord 
op vragen als: hoe ervaren 
transjongeren in Den Haag 
de zorg, welke uitdagingen 
komen ze tegen en wat 
hebben ze nodig? 

Een van de respondenten uit het 
onderzoek ‘Niets zonder ons’, vatte 
het transzijn als volgt samen: ‘Ik 
denk dat het belangrijk is om te 
laten  zien dat er ook menselijkheid 
en vreugde is, en dat we meer zijn 
dan alleen een probleem dat opge
lost moet worden.’

Naast de lange wacht
tijden in de zorgver
lening en fysieke afstand 
tot zorg ging het die dag 

ook over de rol van huisartsen en 
basisschooldocenten. Hoe gaan zij 
op een goede manier om met 
transjongeren? Bijvoorbeeld door 
het onderwerp genderdiversiteit 
niet te ontwijken, maar juist nog 
actiever benoemen. In de ideale 
situatie  begint dat al op school, was 
een van de conclusies.
Er is in 20212022 ook onderzoek 
gedaan naar ‘queersensitieve’ 

hulp verlening aan jongeren in 
Den Haag. Daarbij kwam naar 
voren  dat professionals willen leren 
en ontwikkelen, maar dat er 
nauwelijks  gespecialiseerde kennis 
is over gender en seksediversiteit. 
Zij voelen zich niet altijd comfor
tabel in de omgang met non

binaire , intersekse en aseksuele 
personen. Het is belangrijk om 
gevoelens  en ervaringen van queer 
jongeren centraal te stellen, zo help 
je hen echt. Vragen hoe iemand 
aangesproken wil worden (hij, 
haar, hen of nog anders) kan al bij
dragen aan fijne zorgverlening. 

Meer weten? 
■ Meer weten over de onder-
zoeken? Kijk op denhaag.nl/
queer. Hier is ook een sociale 
kaart te vinden met een 
overzicht van organisaties, 
activiteiten en hulp rondom 
queer emancipatie 
■ Meer weten over de 
subsidieregeling wijzigen 
geslachtsregistratie?  
Kijk op denhaag.nl/nl/
akten-en-verklaringen/
vermelding-geslacht-wijzigen-
transgenders
■ Nieuws volgen over queer 
zijn en emancipatie in 
Den Haag? Meld u aan voor de 
nieuwsbrief en stuur een mail 
naar emancipatie@denhaag.nl 
■ Boekentip: Een zwaluw in 
de kamer: queer verhalen die 
je omarmen, zie ook 
eenzwaluwindekamer.nl.
‘Humans of Hindostaans 
& Queer’ van Stichting 
Hindo staans & Queer.

Vogue performer JoJo Miyake Mugler op het symposium. fleur beemster

Lise Woensdregt, assistent professor sociologie  
aan de Vrije Universiteit Amsterdam

Enkele conclusies uit het rapport? 
Ten eerste: er is behoefte aan een eigen 
transzorgkliniek in Den Haag. Ten tweede is 
er de wens om meer ervaringsdeskundig
heid toe te voegen binnen de transzorg. 
Ten derde is een behoefte aan veilig 
zwemmen en sporten en een laag
drempelige ontmoetingsplek. 

‘De focus in de zorg ligt nog te veel op de 
problemen. We denken dat we trans
jongeren moeten helpen. Zij moeten op 
hun beurt nog te veel bewijzen dat ze ‘trans 
genoeg zijn’. Het gaat er in de basis om dat 
ze zichzelf mogen zijn. En de vrijheid om 
dat ook zo te ervaren.’ 

Fester Vogels, onderzoeker/ 
ervaringsdeskundige

huisartsen aan wie je niks hoeft uit te 
leggen, omdat zij zelf queer zijn, zoals 
Franklin Maidman (spreker op het sympo
sium).’ Hen deelt een positieve ervaring bij 
een kinderopvanglocatie. ‘Ik liep daar mee 
als begeleider en vertelde terloops over 
nonbinair zijn. De kinderen vonden het 
supercool dat ik geen hij of zij was maar 
gewoon Fester. Dat was fantastisch.’

Ja, er mag wel meer voorlichting komen 
op basisscholen, vindt Vogels. Tot slot een 
oproep aan cisgender (iemand van wie de 
genderidentiteit overeenkomt met het 
geboortegeslacht): ‘Allies: we hebben jullie 
nodig. Spreek je uit als er sprake is van 
intolerantie naar transpersonen. Wees lief 
voor elkaar en houd elkaar in de gaten.’

‘V erdrinken in je eigen badkuip, 
maar wel in een mooie bad
kamer.’ Zo voelt transzijn 

volgens Fester Vogels. Vogels is schilder en 
schrijver, oprichter van een poëziecollectief 
en organiseert queer feesten. ‘Trans
personen zijn heel veerkrachtig. We zijn 
doorzetters en denken al gauw: Ik regel het 
zelf wel.’ 

‘Ik ben naar Radbout UMC in Nijmegen 
gegaan voor transgenderzorg. Best een eind 
reizen voor bijvoorbeeld een bloedtest... 
Vaak is het lastig omdat ik richting hulp
verleners continu moet nadenken om het 
juiste zeggen. Dus datgene wat zij willen 
horen, wat ervoor zorgt dat ik niet echt 
mezelf kan zijn. Al zijn er gelukkig ook 

fo
to

’s:
 

L ise Woensdregt begeleidde samen 
met de Haagse Hogeschool het 
onderzoek ‘Niets zonder ons’. Ze 

werkte daarbij samen met onderzoekers/
jongeren Lennon Castillo Dahl, Willow 
Girigorie, Jules Christopher, Fester Vogels en 
Jay Wouters. Voor het onderzoek is gekozen 
voor een aanpak waarbij de jongeren met 
hun eigen geleefde ervaringen diepgaand 
inzicht kunnen bieden en zelf actieonder
zoek uitvoeren. ‘Dit levert een persoonlijker 
beeld met rijkere verhalen op,’ legt ze uit. 
Want wat betekent transzijn nu eigenlijk? 
De kracht van het onderzoek, is dat met 
deze methode, jongeren zich durfden open 
te stellen naar de onderzoekers en vrijuit 
konden praten. 
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Logeren bij De Buren biedt 
mantelzorgers vrije tijd

Mevrouw Van Schuppen zorgt voor haar man. Maar ook een mantelzorger moet er weleens 
even tussenuit. Meneer Van Schuppen kon terecht in Logeerhuis De Buren. ‘Ik ben onder de 
indruk van de inzet en open geest van de medewerkers van het logeerhuis.’

van dit waardevolle initiatief. Ik 
heb begrepen dat het logeerhuis 
mede mogelijk is dankzij de organi
satie Samen010, voortgekomen uit 
de diaconie van de protestantse 
kerken in Rotterdam en Capelle. En 
ja, ik hoop zeker wel nog een keer 
gast te kunnen zijn in De Buren. Al 
was het alleen maar om de directe 
omgeving nader te verkennen. Zo’n 
achttien jaar geleden was ik hier 
voor mijn werk betrokken bij een 
project van een stichting met de 
intrigerende naam “Verhalen van 
leven en dood”. We stelden audio
tours via de satelliet samen door de 
multietnische wijken Transvaal in 
Den Haag en de Afrikaanderwijk in 
Rotterdam. Er is in die achttien jaar 
heel veel veranderd. Een her
nieuwde kennismaking met de 
omgeving van de wijken ’achter’ de 
Kop van Zuid, nu met mijn scoot
mobiel, lijkt me zeker de moeite 
waard. En biedt ongetwijfeld meer 
dan genoeg gespreksstof met 
mede gasten en met medewerkers 
van De Buren.’

Steven van Schuppen is 
na een herseninfarct 
half zijdig verlamd. ‘Mijn 
vrouw is mijn mantel
zorger,’ vertelt Steven 

van Schuppen. ’Zij wilde 
eind januari – begin februari 
twee weken naar Schotland om 
onder  meer de verjaardag van onze 
dochter te kunnen vieren. Die 
woont en werkt daar in de Hoog
landen, helemaal aan de westkust. 

Eind november 2024 gingen we 
op zoek naar een logeerplek voor 
mij.’ Een medewerkster van MEE, 
een coöperatieve vereniging die 
mensen met een beperking onder
steunt en activeert, adviseerde ook 
de afdeling Wmo van de gemeente 
te benaderen. Dat had succes, zag 
meneer Van Schuppen: ‘Tot onze 
aangename verrassing kwam al 
midden december een berichtje 
dat er plek was bij Logeerhuis 
De Buren op de Kop van Rotterdam 
Zuid. Nee, geen bejaardenhuis of 
verpleeghuis, maar een verblijfs
mogelijkheid voor mensen die 
wachten op een operatie, die 
moeten  bijkomen en revalideren 
na een ongeval of operatie of die 
onderdak zoeken voor de tijd dat 
hun mantelzorger voor langere 
tijd  buitenshuis is. De gemeente 
Den Haag heeft voor zulke gevallen 
in dit Rotterdamse logeeradres 
verblijf  ‘ingekocht’ zodat er ook 
plaats is voor één gast uit de Hof
stad. Het logeerhuis is geschikt 
voor mensen die nog wel mobiel 
zijn, maar beperkt . Voor het onder
dak en voedsel zorgt het logeerhuis, 
voor de nodige aanvullende zorg 
zoals baden en medische zorg moet 
je zelf van tevoren iets regelen, 
zoals  thuiszorg en fysiotherapie. 

Losse eindjes
Roeien met de riemen die je hebt. 
Zo zou je een verblijf bij De Buren 
kunnen karakteriseren, en dat 
geldt zowel voor mezelf als gast als 
voor De Buren als voor de andere 
tijdelijke thuiszorgers en fysio
therapeuten. 

Gelukkig biedt het logeerhuis de 
mogelijkheid voor een kennis
makingsgesprek voorafgaande aan 
het verblijf. Zo kunnen gast en 
logeer huis elkaar aftasten of je op 
dezelfde golflengte zit en welke 
afspraken  gemaakt moeten worden . 

Ik vond het een heel spannende  
ervaring  om kennis te maken met 
de mensen van De Buren . Ik wilde 
extra mijn best doen om in aan
merking te komen voor een plek en 
tegelijk wilde ik zo veel mogelijk 
duidelijkheid krijgen waar de ‘losse 
eindjes’ zouden kunnen  zitten in 
het samenwerken en leven. 

Die losse eindjes zitten bij mijzelf 
vooral in mijn lichamelijke be
perking. Sinds mijn gedeeltelijke 
verlamming  is het me redelijk 
gelukt  met mijn beperking te leven. 
Ik kan langzaam maar zeer zeker 
weer lopen en tot voor kort kon ik 
op beperkte schaal ook nog werken. 
Maar door de diagnose Parkinson, 

nu ruim vier jaar geleden vast
gesteld, is dat niet meer zo 
makkelijk . Ik ben in januari zeventig  
jaar geworden en ik ben inmiddels 
gepensioneerd . In mijn werkzame 
leven was ik onderzoeker, schrijver 
en uitgever van publicaties over 
landschap, geschiedenis, menta
liteit en ruimtelijke ordening, voor 
het leeuwendeel gericht op Neder
land. Ik woon nu alweer 37 jaar in 
Den Haag, sinds 1997 in de wijk 
Bohemen, niet ver van Kijkduin. 

Naastenliefde zonder 
nadrukkelijk vertoon
Ik ben onder de indruk van de inzet 
en open geest van de medewerkers 
van Logeerhuis De Buren. Van de 
twee coördinatoren, van het 
legertje  vrijwilligers dat op tal van 
vlakken  bijspringt: van de nacht
wakers tot en met de bereiders van 
het avondmaal. De koks zijn hier 
van alle markten, gerechten en 
windstreken thuis  van Hollandse 
pot tot de meest uiteenlopende 
exotische gerechten, steeds met 
liefde bereid. 

 Naastenliefde zonder nadrukke
lijk vertoon, daarin schuilt de kern 

Logeerhuis De Buren
Het Rotterdamse logeerhuis 
De Buren heeft een ‘Haags’ 
bed beschikbaar voor 
mensen die lichte zorg nodig 
hebben en van wie de 
mantelzorger tijdelijk niet 
beschikbaar is. 
De gemeente stelt dit bed 
beschikbaar. U hoeft 
hiervoor geen aanvullende 
verzekering, CIZ-indicatie of 
Wmo-melding te hebben. 
Heeft u belangstelling in een 
verblijf in het logeerhuis of 
wilt u meer weten? Neem 
dan gerust contact op via 
06 27 35 49 18 (tijdens 
kantooruren) of kijk op 
logeerhuisdeburen.nl.

De Haagse heer Van Schuppen tijdens een verblijf bij het Rotterdamse Logeerhuis De Buren. logeerhuis de buren

Meer informatie?
logeerhuisdeburen.nl

Ik hoop zeker 
nog een keer 
gast te kunnen 
zijn in De Buren
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Vve’s aan de 
slag met steun 
gemeente
Steeds meer vve’s ontdekken de Vvebalie van de 
gemeente. Die helpt ze op weg bij het maken van 
onderhouds en verduurzamingsplannen. ‘Iedereen is 
bezig. Je ziet overal puincontainers en bouwsteigers,’ 
zegt een kersvers vvelid in een typisch Haagse 
portiekwijk. ‘Wij gaan binnenkort ons dak vernieuwen.’

wooncomfort, een hogere woning
waarde en lagere energiekosten. 
Stel het werk niet uit, want hoe 
langer je wacht hoe duurder het 
wordt. Bovendien bestaan er nu 
nog allerlei gunstige acties. Die 
kunnen zomaar weer veranderen 
of verdwijnen.’ 

Kijk voor de meest actuele acties 
op denhaag.nl/vvebalie. 

S inds kort is Laurentia 
Benraad  eigenaar van een 
bovenwoning in Segbroek. 
‘Ik ben starter en dan heb 

je weinig andere keus dan een klus
woning. Het wordt een paleisje, 
maar eerst moet er nog veel gebeu
ren. Binnenkort worden nieuwe 
kozijnen geplaatst. Ik wilde ook 
het  plafond isoleren, maar toen 
ontdekten we dat het dak aan ver
vanging toe is. Dat is iets voor de 
vve. Wat komt daar allemaal bij 
kijken ? Ik had geen idee.’

Op zo’n moment komt Cor van 
Dijk van de Vvebalie in beeld. ‘Onze 
adviseurs helpen eigenaren met 
alles  wat er speelt binnen een vve. 
Of het nu gaat om de splitsings
akte, het onderhoudsplan of een 
gunstige  lening. Laurentia wilde 
alles  weten over de aanpak van 
achter stallig onderhoud en ver
duurzaming. Met onze adviezen 
heeft ze zelf de zaak goed opgepakt.’

Nu profiteren
‘Iedereen in onze vve wil wel aan de 

slag,’ vertelt Laurentia. ‘Maar het 
kost veel tijd om alles goed uit te 
zoeken. Er liggen nu twee offertes 
voor het vernieuwen en isoleren 
van het dak. Daar zijn gelukkig 
subsidies  voor, dat helpt de 
financiering  rond te krijgen. De 
onderhouds kas is bijna helemaal 
op gegaan aan nieuwe kozijnen en 
ramen .’ 

Als de vve alles op orde heeft, 
woon je veel prettiger, benadrukt 
Cor. ‘De buitenkant en het portiek 
zien er goed uit. Je krijgt meer 

Weet wat u koopt
Als u een appartement 
koopt, krijgt u kopieën van 
de splitsingsakte en het 
splitsingsreglement. Daarin 
staan de rechten en plichten 
van de eigenaren. Het zijn 
soms ingewikkelde teksten. 
Bij de Vve-balie kunt u een 
afspraak maken om de 
stukken – nog voor de koop 
– met een adviseur door 
te nemen.

Cor van Dijk van de Vve-balie adviseert Laurentia Benraad.  henriëtte guest

Vvebalie

maken van een hele reeks 
aan diensten, adviezen, 
subsidies en gunstige 
leningen voor het opknap
pen van het gebouw. Dit 
aanbod geldt in specifieke 
situaties en wordt ook 
regelmatig aangepast. 
De vveadviseurs hebben 
het actuele overzicht, weten 
aan welke voorwaarden 
moet worden voldaan en 
welke documenten nodig 
zijn. 

De Vvebalie is telefonisch 
bereikbaar (14070) of 
maak een afspraak via 
denhaag.nl/contactwonen. 

Bij de Vvebalie kunt u 
gratis informatie 
inwinnen. Dat gaat 

van het activeren van een 
‘slapende’ vereniging tot 
het maken van een 
Meerjaren Onderhouds plan 
en de aanvraag van 
subsidies en offertes. 
De adviseurs leggen uit hoe 
het zit, geven onafhankelijk 
advies over technische, 
financiële en juridische 
zaken. Ze bemiddelen ook 
bij meningsverschillen 
binnen de vereniging. 
Dat kan als alle leden 
daarmee instemmen. 

Vve’s kunnen gebruik 

Ga naar de vergadering

kosten en meer woongenot. 
Tijdens de ALV beslissen de 
vveleden samen over alles 
wat er speelt: van onder
houd, verduurzaming, de 
financiële bijdrage tot en 
met het inhuren van een 
glazenwasser. Daarom is 
het belangrijk erbij te zijn. 
Laat uw stem horen en 
stem mee voor een 
comfortabel en energie
zuinig gebouw. 

D e Algemene 
Ledenvergadering 
(ALV) van de vve is 

dé plaats om al uw wensen, 
zorgen en ideeën over het 
gebouw in te brengen. Dus 
denk nu na over de wensen 
die u heeft. Laat deze 
onderwerpen door het 
bestuur of de beheerder op 
de agenda zetten. Dan 
kunnen andere leden zich 
erop voorbereiden en wordt 
er over het onderwerp 
gesproken. 

Spreek bijvoorbeeld over 
het verduurzamen van de 
woning. Dit zorgt op de 
langere termijn voor lagere 

Vve Okétest

Okétest doen. U kunt daar 
negen korte vragen met ja 
of nee beantwoorden, zoals: 
heeft de vve een collectieve 
opstal en Wettelijke 
Aansprakelijkheidsverzeke
ring? En: spaart de vve voor 
toekomstig onderhoud? Als 
het antwoord op alle vragen 
‘ja’ is, dan is de vve oké. Zo 
niet, dan wordt uit de 
toelichting duidelijk wat er 
nog moet gebeuren. 

De Vve Okétest en de 
toelichting vindt u op 
denhaag.nl/vveadvies. 

Elke vve moet aan een 
aantal wettelijke eisen 
voldoen. Bijvoorbeeld 

inschrijving bij de Kamer 
van Koophandel en een 
maandelijkse bijdrage aan 
de reservepot. Daarmee 
wordt de basis gelegd voor 
een goed functionerende 
vereniging. Bij veel banken 
zijn de wettelijke vve
vereisten een voorwaarde 
om een hypotheek te 
kunnen krijgen bij de 
aankoop van een apparte
ment. 

Om snel na te gaan of de 
vereniging alles op orde 
heeft, kunt ue de Vve 

Meer informatie?
denhaag.nl/vvebalie 
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Technisch advies van Frank Prins van de WoonWijzerWinkel. 
henriëtte guest

Informatiebijeenkomst over acties gemeente. henriëtte guest Vul de Vve-Oké-test in via de website. 
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Nieuwkomers in Den Haag

Asielzoekers die op de opvanglocatie Regulusweg in Laak verblijven en buurtbewoners maken wandelend 
kennis met elkaar. Het wandelmaatjesproject is een simpele manier van ontmoeten, zegt opbouwwerker 
Irmgard: ‘De wandelingen zijn waardevol, ze veranderen het beeld dat buurtbewoners hebben over 
nieuwkomers en opvang.’

Irmgard is verbinder, organisator en initiatief
nemer in de zorg en het sociale domein, en ook 
wandelcoach. Ze ziet hoe wandelen mensen 

fysiek  en mentaal in beweging brengt, wat helpt bij 
het opbouwen van contact en vertrouwen. Precies 
de gedachte achter het initiatief wandelmaatje. 
Irmgard: “Met mijn ervaring als wandelcoach orga
niseer ik wekelijks, tien weken lang, interactieve 
wandelingen. Het doel is om nieuwkomers op de 
Regulusweg en buurtbewoners op een makkelijke 
en persoonlijke manier met elkaar kennis te laten 
maken. Daarnaast draagt het bij aan sociale verbin
ding en een gezonde leefstijl. Het begon met het 
delen van een flyer met de buurt over het initiatief 
wandelmaatje. De buurt was hier enthousiast over. 

Inmiddels nemen verschillende buurtbewoners, 
ofte wel wandelmaatjes, jong en oud, deel aan de 
wandelingen met nieuwkomers. Ze zijn positief 
over de wandelingen. Zo hoor ik van de wandel
maatjes dat de persoonlijke verhalen van de asiel
zoekers hun kijk op de nieuwkomers en opvang 
hebben veranderd. Er is meer begrip. Ik ben blij 
dat  de wandelingen begrip en betrokken heid 
vergroten . En nieuwe deuren openen, voor zowel 
asiel zoekers als buurtbewoners.

Het wandelmaatjesproject is een proef die tot 
eind april duurt. Hierna krijgen de nieuwkomers 
een certificaat voor hun deelname aan de wande
lingen. Sommige nieuwkomers en buurtbewoners 
blijven daarna ook nog contact met elkaar houden.

Irmgard, opbouwwerker in Laak
‘De buurtbewoners zijn positief over de wandelingen’

M ijn naam is Omar, ik kom uit Syrië en ben 
al zeventien maanden in Nederland. 
Sinds februari neem ik deel aan het 

wandelmaatjesproject. Ik wandel met mijn wandel
maatje Wim, maar ook met andere buurtbewoners, 
door de wijk en de omgeving. Om met elkaar kennis 
te maken en de omgeving te verkennen. Deze 
ervaring  is belangrijk voor mij, want het helpt mij 
bij mijn integratie. Zo leer ik niet alleen over 
normen  en waarden, maar leer ik ook de Neder
landse cultuur beter kennen. Het helpt me ook om 
sneller sociale contacten te maken. Contacten die 
mij op verschillende vlakken helpen groeien.

Ik ben dankbaar dat ik met diverse buurt bewoners 
contact heb. Hierdoor voel ik me een deel van de 

gemeenschap en minder geïsoleerd. Ook leer ik 
over de buurt en mijn wandelmaatje. Mensen 
nemen  me mee in hun leven. Zo weet ik over hun 
hobby’s, waar ze waarde aan hechten en over het 
leven in Nederland. Het contact met mensen die 
hier geboren en getogen zijn is heel waardevol voor 
me. Eén keer had ik een sollicitatiegesprek en daar 
werd ik heel zenuwachtig van. Mijn wandelmaatje 
stelde me toen gerust en wenste me succes. Het 
voelde fijn om iemand te hebben die in mij gelooft. 
Het maakte me gelukkig. 

Dat Nederlanders tijd vrijmaken om vrijwilligers
werk te doen vind ik heel bijzonder. Dat maakt 
Nederland  extra mooi. En het helpt mij als nieuw
komer enorm vooruit.

Omar, nieuwkomer 
‘Ik leer veel over mijn wandelmaatje en de buurt’

Via een flyer in de buurt hoorde ik over het 
wandelmaatjesproject en ik besloot mee te 
doen. We lezen en horen veel over nieuw

komers , maar ik was benieuwd naar de eerstehands 
verhalen. Ik wilde graag weten wie ze zijn en wat 
hen bezighoudt. Wandelen doe ik graag, dus het is 
een mooie combinatie om met nieuwkomers in 
gesprek  te gaan. De wandelingen duren meestal 
een uur, soms langer. 

Tot nu toe heb ik vooral met hoogopgeleide 
nieuwkomers gewandeld. Het zijn nieuwsgierige 
en leergierige mensen. Zo wandel ik bijvoorbeeld 
met een ambitieuze apotheker uit Syrië, en met 
Omar, die scheikundeleraar was in Syrië. We praten 
meestal in het Nederlands, zodat Omar de taal 

beter  kan oefenen, al spreekt hij goed Engels.
Het contact met nieuwkomers heeft mijn kijk op 

hen veranderd. De verhalen die zij delen komen 
anders  binnen. Zo liet een van hen een foto zien van 
zijn huis in Syrië, dat door de oorlog zwaar 
beschadigd  was. Dat raakt je, het is niet alleen 
een  huis, maar iemands leven dat is verwoest. 
Toch kan ik er goed mee omgaan. De ervaring deel ik 
wel met mijn familie en mensen in mijn omgeving. 
Een buurvrouw wil nu ook als taalmaatje meedoen. 

Binnenkort ga ik een wandeling naar het strand 
maken met een van de nieuwkomers. Hij is er nog 
nooit geweest. Mooi om hem die ervaring te geven.
Ook helpen? coa.nl/nl/vrijwilligerswerkendonaties.

Wim, buurtbewoner en wandelmaatje 
‘Een buurvrouw wil nu ook als taalmaatje meedoen’

Wandelen verbindt
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Wat vinden de fracties van… 
verkeersveiligheid?

Raad aan het woord

Ismet Bingöl,  
Hart voor Den Haag

Elke dag zet ik mij 
keihard in voor de 
verkeersveiligheid 
en de door-
stroming van het 
verkeer in onze 
stad, met name 

in de Schilderswijk en Transvaal. 
Het tegenhouden van de vreselijke 
verkeersplannen van het college 
rondom het Hobbemaplein 
beschouw ik als één van mijn 
grootste successen. Het stads-
bestuur moet zich realiseren dat de 
stad van de mensen is en niet van 
het college. Hart voor Den Haag 
beseft dat wél. Binnen een jaar zijn 
er verkiezingen en met het nieuwe 
stadsbestuur kan ik nog meer 
betekenen voor de stad.

Dennis Groenewold,  
D66

De strandtenten 
staan weer, de 
zomer komt eraan. 
De kust is dé plek 
om te genieten, 
maar brengt ook 
overlast met zich 

mee. In 2020 liep dat uit de hand. 
Sindsdien zetten we met hand-
havers, vrijwilligers en politie alles 
op alles om het beheersbaar te 
houden. In de raad zet ik me daar 
sinds 2020 voor in. Ik wens iedereen 
een heerlijke zomer met een vol 
strand en zo min mogelijk overlast.

Maarten De Vuyst,  
GroenLinks

Wat maakt dat er 
van Den Haag, 
de stad achter de 
duinen, maar één 
is? Het strand, 
11 kilometer 
breed. Om op te 

bakken in de zomer. Of rustig te 
wandelen in de winter. Maar ook 
vogels en zeehonden komen graag 
op ons strand. Die balans tussen 
mens en natuur, daar draait het voor 
ons om in de Strandvisie van de 
gemeente. Samen met de PvdA 
regelden we bij het debat hierover 
meer rust voor broedende vogels, en 
vroegen we om verduurzaming van 
het Zwarte Pad. Op naar een 
heerlijke zomer op ons schitterende 
Haagse strand! (Vergeet niet te 
smeren!)

Stad in de raad

Inspreker E. Goldbach in de 
vergadering van de gemeenteraad 
van 3 april. Onderwerp: Participatie-
plan herontwikkeling voormalig 
HagaZiekenhuis aan de Sportlaan

Kindervragenuur op 
22 mei
De Haagse gemeenteraad 
vindt het belangrijk om 
kinderen en jongeren kennis 
te laten maken met de lokale 
democratie. Daarom 
organiseert de gemeente-
raad twee keer per jaar een 
kindervragenuur georgani-
seerd. Kinderen van drie 
Haagse scholen komen naar 
het stadhuis om vragen te 
stellen aan de raadsleden, 
wethouders en burge-
meester. Het eerstvolgende 
kindervragenuur is op 
22 mei en is te volgen op 
Den Haag TV.

Kort

Informatie

Wilt u spreken in de raad?
Iedereen kan spreken tijdens 
raads- en commissieverga-
deringen over onderwerpen 
die op de agenda staan.  
Dit heet ‘Stad in de raad’. 
Voor inlichtingen hierover of 
om u aan te melden, kunt u 
terecht bij de griffie:  
telefoon (070) 353 31 31 of 
e-mail griffie@denhaag.nl.

Informatie over de raad
Informatie over de raad,  
de volledige agenda’s, beslui-
ten en verslagen van de raad 
en commissies vindt u op 
denhaag.nl/gemeenteraad. 
De stukken zijn ook in te zien 
bij het Den Haag Informatie-
centrum (Stadhuis, Spui 70). 

Een vergadering volgen 
Kijk op denhaag.nl/
uitzendingenraad voor een 
live uitzending van de 
commissie- of raads-
vergaderingen. Raads-
vergaderingen zijn ook live 
te zien op Den Haag TV 
(Ziggo kanaal 40)

Adres gemeenteraad 
Postbus 19157
2500 CD Den Haag
E-mail: raad@denhaag.nl 

Raadsvergaderingen
Donderdag 8 mei
Raadzaal, Spui 70 (stadhuis)
13.30 uur 

Donderdag 22 mei
 Raadzaal, Spui 70 (stadhuis)
13.30 uur

Meer informatie?
denhaag.nl/gemeenteraad

De fracties in de gemeenteraad 
zijn verantwoordelijk voor de 
inhoud van deze pagina.

Zoveel mogelijk 
maatwerk
Het college streeft naar nul 
verkeers slachtoffers in 2040 en 
daarom wil zij de snelheid op 110 
wegen in wijken verlagen van 50 
naar 30 km/u. Verkeersveiligheid is 
voor de PVV belangrijk. Zo willen 
wij dat gevaarlijke verkeers
situaties rond scholen aangepakt 
worden. Daar de snelheid verlagen 
is prima. Maar we moeten ook 
rekening  houden met een goede 
doorstroming. In andere wijken 
kunnen andere maatregelen dan 
mogelijk beter werken, dan de 
snelheid  verlagen. De PVV is 
daarom voor zoveel mogelijk maat
werk.

Veilig verkeer 
topprioriteit
Hart voor Den Haag beschouwt 
verkeers veiligheid als een absolute 
topprioriteit. Ook voor fietsers en 
voetgangers moet het overal in 
Den Haag veilig zijn. Nog te vaak 
zien we onveilige situaties, ook bij 
scholen. Hier moet meer aandacht 
aan besteed worden. Dat betekent 
echter niet dat de automobilist de 
stad uit moet worden gepest. Zeker 
op hoofdroutes moet de auto
mobilist kunnen doorrijden. Ook 
moeten er altijd genoeg parkeer
plaatsen zijn. Dat het referendum 
over betaald parkeren is getorpe
deerd, is een schande.

Veilig Den Haag 
voor iedereen
Het Haagse verkeer is één van de 
meest onveilige in Nederland. 
Vooral fietsers zijn de dupe van een 
stad waar de auto decennialang te 
veel ruimte is geboden. Jaarlijks 
kost het ongeveer vijftien mensen 
het leven. Gelukkig hebben we nu 
een college dat daar werk van 
maakt. Er worden overal veilige 
fietsstroken aangelegd, de maxi
mumsnelheid wordt verlaagd en 
gevaarlijke kruispunten worden 
aangepakt. Wij willen namelijk een 
stad voor iedereen. Waar ook 
Haagse voetgangers en fietsers 
veilig  over straat kunnen.

Op de Waldeck Pyrmontkade en de Koningin Emmakade zijn twee flitspalen geplaatst.  henriëtte guest

De gemeente wil in 2040 nul 
verkeers slachtoffers. In 2023 waren 
dat er 2500. Daarom wordt de 
snelheid  op 110 wegen in Haagse 
woonwijken van 50 km/u naar 
30 km/u verlaagd. Dit moet de ver
keersveiligheid verbeteren, omdat 
bij lagere snelheden minder dode
lijke ongevallen gebeuren.

Op 17 april werd hierover 
gesproken  in de commissie Leef
omgeving van de Haagse gemeente
raad.

Iedere maand kunnen 
inwoners via social media 
kiezen over welk onderwerp 
ze de standpunten van de 
verschillende fracties willen 
lezen. Deze maand kreeg 
het onderwerp Verkeers
veiligheid de meeste 
stemmen. Hart voor 
Den Haag, PvdA en PVV 
geven hierover hun mening. 
Wilt u mee stemmen over 
wat het volgende onder
werp moet worden? Volg 
dan de Haagse gemeente
raad op X of Instagram: 
@Gemeenteraad070.

Het voorliggende 
participatieplan, 
waar de gemeente 
driekwart jaar aan 
heeft kunnen werken, 
is een slecht 
doordacht  en 
inconsistent  plan.
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Actueel

Meer informatie?
struineninhaagsetuinen.nl

Actieplan Laak Aanpak overlast werkt

Jongeren tussen twee culturen
Jongeren en arbeidsmigranten 
krijgen extra aandacht door het 
actieplan Laak. Het plan moet 
zorgen voor een fijner en veiliger 
stadsdeel. En het plan werkt, 
zeggen Martesano en  
Sergio van Click Jongeren.

van jongeren die schuilen in de portieken, 
afval achterlaten of lawaai maken. Een 
buurtbewoonster ziet de drugshandel als 
grootste probleem in de wijk: ‘De politie 
is bijna elke dag nodig. Ik denk dat veel 
jongeren zich vervelen. Ze voelen zich niet 
gezien door hun ouders die vaak hele 
dagen  van huis zijn om te werken. Dat 
Martesano, Sergio en hun collega’s er zijn 
is echt zo fijn voor de wijk.’

Minder ruzie
Martesano en Sergio herkennen de 
zorgen  van de buurtbewoners. Toch is er 
wel wat aan het veranderen. ‘Groepen 
hebben meer contact met elkaar’, zegt 
Martesano. ‘Dat klinkt als iets kleins, 
maar dat is het niet. Als ze samen op

Samenwerking
Natuurlijk zijn de problemen niet zomaar 
opgelost. Langdurige inzet van jongeren
werk blijft nodig, vindt Martesano. ‘Alleen 
handhaven en bekeuren is niet de 
oplossing . We  werken goed samen met 
de wijkagenten en lokale organisaties. 
We zien dat jongeren door ons minder 
snel of minder diep in de waar ze hulp 
kunnen krijgen en ze komen er dan 
een week later  weer op terug. Dan is er 
nog niets veranderd, maar ze hebben er 
vaak wel over nagedacht. Het is lastig om 
te bepalen of dat door ons komt. Ik wil dat 
graag geloven.’

D e negentienjarige Sergio is 
van Bulgaarse  afkomst. Als 
puber hing hij veel in het 
Puntpark. Een goede vriend 

benaderde hem om voor Click Jongeren te 
werken. Click Jongeren zocht iemand die 
Bulgaars sprak. 

Martesano was meubelmaker, maar de 
crisis van 2008 zorgde ervoor dat er steeds 
minder werk was. Hij zocht hulp en 
besloot  Sociaal Cultureel Werk te gaan 
studeren. Daar maakte hij kennis met 
de  initiatiefnemers van Stichting Click 
Jongeren . Hij voerde het project, dat toen 
alleen nog op papier bestond, uit. 

Extra geld voor jongerenwerk
Sergio, Martesano en nog zes andere 
jonge mannen zijn elke dag op straat 
te  vinden. Dit is mogelijk doordat de 
gemeente  extra geld beschikbaar stelde 
voor jongerenwerk. Onder andere vanuit 
actieplan Laak.

‘We zien de laatste jaren meer jongeren 
uit OostEuropa,’ vertelt Martesano. ‘Het 
is dus goed dat er extra aandacht is voor 
deze groep’. ‘Jongeren ondernemen 
sneller  actie als iemand ze in hun eigen 
taal aanspreekt en ze begrijpt,’ vult 
Sergio  aan. ‘Het is soms best lastig om 
tussen twee culturen in te zitten. Als je 
dan ook nog eens geen werk, geld of een 
fijn thuis hebt, kan het snel misgaan. Al is 
dat natuurlijk geen excuus om er een 
zooitje van te maken.’ 

Overlast 
Buurtbewoners hebben bijvoorbeeld last 

trekken, is er minder gedoe en ruzie.’ Via 
Click Jongeren vragen jongeren sneller 
om hulp. Zo hielp Martesano een 
groep meiden van rond de zestien. ‘Zij 
kwamen hier en werkten alleen maar. 
Ik vroeg hen naar hun toekomst. Die zag 
er niet zo goed uit. Uiteindelijk zijn ze 
gaan studeren. We hebben met hen echt 
een verschil gemaakt.’

‘Ik vind het jammer dat mensen niet 
vaker de moeite nemen om met de 
jongeren  in gesprek te gaan. In een 
andere  wijk schreeuwde weleens iemand 
uit het raam dat ze op moesten rotten. De 
kans dat die jongens en meiden dan 
luisteren , is dan echt heel klein. Doe bij 
ons een melding, dan gaan wij met de 
jongeren in gesprek.’

Sergio en Martesano van Click Jongeren.  gemeente den haag

Kleine over tredingen 
beboet door boa’s

■ Voor fietsen zonder licht, bellen 
op de fiets of doorrijden bij een 
rood verkeerslicht kunt u een 
boete krijgen van een buiten
gewoon opsporingsambtenaar 
(boa). Sinds maart delen naast de 
politie ook boa’s van de gemeente 
boetes uit voor dit soort kleine 
verkeersovertredingen. Met hulp 
van de boa’s wil de gemeente 
zorgen voor een veiligere stad. 

Stem op Haagse 
ondernemer

■ Elk jaar reikt de gemeente aan 
twee ondernemers de Haagse Parel 
uit. Dit jaar kunnen onder nemers 
die een bijzondere bijdrage leveren 
aan de stad of met hun onder
neming materialen en producten 
opnieuw gebruiken de Haagse Parel 
winnen. Stem online op uw favoriete 
ondernemer. De winnaars worden 
op vrijdag 13 juni bekendgemaakt. 

Struinen in Haagse Tuinen:  
stelt u uw tuin ook open?

■ Iedere twee jaar zijn tientallen 
Haagse tuinen een weekend lang 
open voor bezoekers tijdens het 
evenement ‘Struinen in Haagse 
Tuinen’. Ook in juni 2026 zetten 
tuineigenaren, gezamenlijke en 
open bare tuinen de deuren of 
hekken weer wagenwijd open. 
Belangstellenden kunnen een 
plattegrond kopen en zelf een route 
uitstippelen door de stad. Als u uw 
tuin volgend jaar ook wilt open
stellen kunt u een email sturen naar 
info@struineninhaagsetuinen.nl. 

Maak een 
afspraak en dan 
komt de organi
satie kijken in 
uw bloeiende 
zomertuin. De 
laatste editie van 
‘Struinen in 

Haagse Tuinen’ was in 2024; 
verspreid door Den Haag deden 
toen bijna vijftig tuinen mee. 

Zero-emissiezone 
ook aan de kust

■ Vanaf 2026 breidt de gemeente 
de zeroemissiezone (ZEzone) uit 
naar de kust. De invoering gebeurt 
stap voor stap met een overgangs
regeling voor bestaande voertuigen. 
Ondernemers krijgen persoonlijke 
ondersteuning van de gemeente. 
Het doel is dat Den Haag 
vanaf 2030 vrij is van busjes en 
vrachtwagens die rijden op 
benzine of diesel.

Stemmen?
thehague.com/haagseparel/nl/
stemmen

Meer informatie?
denhaag.nl/handhavers

Meer informatie?
logistiek070.com



Herdenkingen  
in mei 

Prinses Irenebrigade herdacht. 
Vrijdag 10 mei zijn onder andere 
de herdenking van de slag om 
vliegveld Ypenburg en de 
Nationale  Kinderherdenking in 
Madurodam. Op denhaag.nl/
herdenkingen staat een overzicht 
van alle herdenkingen. 

Op zaterdag 4 mei 
worden de slachtoffers 
van de Tweede Wereld

oorlog herdacht en van oorlogs
situaties en vredesoperaties 
daarna. In Den Haag zijn er 
herdenkingen op verschillende 
plaatsen in de stad. Ook op andere 
dagen zijn er herdenkingen. Zo 
wordt op woensdag 8 mei de 
bevrijding van Den Haag door de 

Zandsculpturen aan Zee

Elk kunstwerk vertelt een ander 
verhaal over de Stad aan Zee.
Zandkunstenaars uit Duitsland, 
Polen, Litouwen, Verenigde Staten 
en Nederland werkten mee aan 
deze bijzondere editie.
Een verrassend uitje voor jong 
en oud.

Na 15 jaar is zandkunst terug op 
Scheveningen. Acht weken lang 
zijn er negen indrukwekkende 
zandsculpturen te zien langs de 
boulevard. Tot en met zondag 
1 juni is deze openluchtexpositie 
gratis te bezoeken.
De sculpturen nemen u mee op 
een reis door de tijd: van het 
verleden van Scheveningen, 
naar het heden en de toekomst. 

Koningsnacht met  
The Life I Iive

gratis. The Life I Live trekt duizenden 
bezoekers. Kom dus bij voorkeur 
met het openbaar vervoer of de 
fiets en zet je fiets in een van de 
gratis bewaakte stallingen.

Tijdens Koningsnacht 
klinkt overal muziek in 
de Haagse binnenstad. 

Vrijdag 25 april van 19.00 tot 
2.00 uur kun je feesten, springen en 
dansen op het festival The Live I Live. 
Er zijn optredens op de Grote Markt, 
het Kerkplein, het Lange Voorhout 
en bij de Hofvijver. De toegang is 

Bevrijdingsfestival Den Haag
op Malieveld en in provinciehuis

organisaties. 
In het naastgelegen Provinciehuis 
start het programma op 5 mei om 
11.30 uur met het Heel Den Haag 
Leest Feest, speciaal voor kinderen 
van 4 tot 8 jaar. Verder treden daar 
jonge Haagse dichters op, is er een 
Vrijheidscollege met Evgeniy 
Levchenko, een talkshow met 
Ron Fresen en een optreden van 
het standup comedygezelschap 
Puur Gelul met onder andere 
Howard Komproe.

Op maandag 5 mei viert 
Den Haag de vrijheid met 
het Bevrijdingsfestival. 

Het gratis festival is van 12.00 tot 
23.00 uur op het Malieveld en in 
het naastgelegen provinciehuis. 
Er zijn optredens van onder meer 
S10, Danny Vera, Kinderen voor 
Kinderen, dj Ziggy, Totally Spice, 
Kleine John en Golden Earring 
Undercover. Haagse onderwijs
instellingen en studenten
verenigingen presenteren zich op 
een eigen deel van het terrein. 
Verder is er een ontvangst van 
honderden (jonge) veteranen, 
een kinderterrein, een hiphoparea, 
een festivalmarkt en het Plein van 
de Vrijheid met maatschappelijke 

Koningsdag in Den Haag
Tot en met 5 mei is er ook kermis 
op het Frederik Hendrikplein.

Op Koningsdag (zaterdag 
26 april) is er van alles 
te beleven in Den Haag. 

Zo zijn er op veel plekken in de 
stad vrijmarkten en buurtfeesten. 
Op het Lange Voorhout is de 
jaarlijkse geraniummarkt. 
Tot en met 27 april staat de 
koningskermis op het Malieveld. 

Inloopspreekuur 
NAVO-top

Hebt u vragen over de NAVOtop in 
Den Haag? Iedere woensdag
middag organiseert de gemeente 
inloopspreekuren. Tijdens deze 
inloopspreekuren kunt u vragen 
stellen en uw persoonlijke situatie 
bespreken. De spreekuren zijn van 
13.00 tot 18.00 uur in restaurant 
Gember in het Fotomuseum, 
naast het Kunstmuseum aan de 
Stadhouderslaan. Aanmelden is 
niet nodig.

Pride  
The Hague

Den Haag viert 16 en 
17 mei de diversiteit 
tijdens Pride The Hague. 

De Pride wil lhbtiqa+ acceptatie en 
emancipatie in Den Haag en de 
regio bevorderen, aandacht vragen 
voor de rechten van de queer 
gemeenschap en diversiteit van 
queer personen vieren. 
■ 16 mei: Pride Opening, Amare, 
19.00  23.00 uur
■ 17 mei: Pride Walk, Koekamp, 
13.30  16.30 uur
■ 17 mei: Pride Party, Koekamp, 
14.30  23.00 uur

Vrijwilligersmarkt 
in Amare

Benieuwd naar vrij
willigerswerk en dol op 
livemuziek? Ontdek 

zaterdag 10 mei van 13.00 tot 
17.00 uur nieuwe kansen en geniet 
van bijzondere optredens tijdens 
dit evenement in Amare! Tijdens 
de Vrijwilligersmarkt en het 
Amateurkunstenfestival ontdekt u 
wat maatschappelijke organisaties 
in de stad te bieden hebben en 
maakt u kennis met de vele 
amateur koren en andere muziek
gezelschappen.

Het festival is gratis toegankelijk. wouter vellekoop

Zandsculptuur op Scheveningen. arnaud roelofsz

Kinderherdenking in Madurodam. anp/phil nijhuis

Pride viert diversiteit. 

4
MEI

Meer informatie?
denhaag.nl/herdenkingen

Meer informatie?
zandsculpturenaanzee.nl

25
APR

Meer informatie?
thelifeilive.nl

Meer informatie over de top?
denhaag.nl/navo

16
MEI

Kijk voor het hele programma op
pridethehague.nl

5
MEI

Meer informatie?
bevrijdingsfestivaldenhaag.nl

26
APR

Meer informatie?
denhaag.com

10
MEI

Meer informatie?
denhaag.nl

Danny Vera. kitty de waard
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